
»صبح امروز« به بررسی چرایی کاهش جمعیت 
و نرخ باروری و راهکارهای آن می پردازد؛

یا  سالخوردگی  سونامی 
جمعیتی! بحران  سیاه نمایی 

تکاپوی دیپلماتیک بغداد به منظور تنظیم روابط با تهران، ریاض و واشنگتن 

ماموریت 
سخت کاظمی

مجید مظفری، بازیگر سینما مطرح کرد؛

در فیلم های دهه ۶۰  شخصیت ها 
اغراق شده بود

قرار اینستگرامی
 آقای وزیر

 
گفت وگو »صبح امروز« با مدیرعامل و بنیان گذار اولین موزه سیار خصوصی کودک 

در کشور، وابسته به موسسه بین المللی فرهنگ سازان کودکان پارس؛

چگونه با عروسک های دست ساز ایرانی 
جهانی شدیم؟

معاون گردشگری اداره کل میراث فرهنگی خراسان رضوی از راه اندازی
 بوم گردی برای اجرای  سیاست تمرکز زدایی خبر داد:  
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از سکولار بودن ویروس کرونا تا ...
رسول جعفریان 

  از ســکولار بودن ویروس کرونا، تا درمان عضو هیئت رئیســه مجلس با روغن بنفشــه، از 
تفاوت حکم ماســک زدن بین زن و مرد تا کشــف خلال دندان به نام امام رضا)ع( که با بی 
حیایی نام مبارک آن امام دنبال خلال آورده می شود. اندکی پیش از آن هم، نمونه هایی از 

مجلس جدید و اظهاراتی که داخل آن شد به گوش خورد.
به نظرم، این مباحث ادامه خواهد داشــت، و باز اظهاراتی و اتفاقاتی از این نوع بدست خواهد 
آمد. این امر غریبی نیســت. کســانی که این باورها را دارند، طبیعی است که همانها را ابراز 
کنند که از کوزه همان برون تراود که در اوســت. این قصــه ها، ما را به یاد دوران احمدی 
نژاد می اندازد که از این قبیل مطالب زیاد بود و هر روز نمونه های تازه ای ســر زبانها بود. 
خاطرم هســت می گفت ما کســانی را داریم که وقتی روی زمین نگاه می کنند، می فهمند 

چه معادنی در زیر آن هست.
آن وقت ها یادداشــتی نوشتم با عنوان اداره کشور با استخاره امکان پذیر نیست. البته، وقتی 
ماجرای آن دختر و انژری هســته ای به میان آمد، من یکی فهمیدم که دست کم او به این 
حرفها مطلقا اعتقادی نداشت. بعد که ت... پ را دیدم، قدری خیالم بابت این اعتقاد راحت تر 

شد. اما حالا البته اینها، بنده های خدا، به این حرفها باور دارند.
به مراجع بزرگوار مملکت عرض می کنم که این خاطرات از روزگار شــما می ماند و بعدها 
کتابها در باره رواج این نوع نگاه ها در عصر و زمان شــما نوشــته می شود. دست کم گاهی 
گوشــه چشم انتقادی به این مطالب داشته باشید، همان اندازه که مرحوم آیت الله بروجردی 

داشت. این قبیل مطالب، نقش مهمی در سست کردن باورهای دینی جوانان دارد.
در واقع، این رویه، هم علم را مسخره می کند و هم دین را. در این میانه، سیاست راه خودش 
را می رود و خیلی به این مســائل جز در حد منافع اقتصادی و سیاسی مملکت و فوایدی که 
از آن می برد، و اســمش را رعایت مصالح امت می گذارد، کاری ندارد. این طینت سیاســت 

است و گریزی از آن نیست.
* منتشر شده در کانال تلگرام نویسنده . ۵ مرداد ۱3۹۹

یادداشت

جان محبان امام حسین )ع( را به خطر 
نیاندازید

سیدمحمدعلی ابطحی
چه اصراری است که در این ایام کرونا، موج دینی برای برپایی مراسم محرم و صفر باشد؟

روزه که واجب الهی است، اگر با  احتمال ضرر روبرو باشد، حرام میشود. مهم تر از آن: جامعه 
مذهبی و علمــای بزرگ و رهبری انقلاب در موج اول کرونا امتحــان خوبی دادند. واقعا با  

تعطیلی مساجد و حرم ها مراقبت از جان مردم را توصیه کردند.
این ســرمایه را از علمای شیعه نگیرید. امام حسین راضی نیست که به خاطر مراسم او یک 
مومن در معرض مریضی قرار گیرد. عشــق امام حســین آن قدر عمیق است که  با برگزار 

نشدن مراسم در یکسال،  ضعیف نمی شود.
با برافروختن احساســات مذهبی و شور حســینی، جان مردم را به خطر نیندازید. امام حسین 

سر پل صراط جلوی تک تک کسانی که جان محبانش را به خطر انداخته اند خواهدگرفت.
آقای روحانی، شــما رئیس ستاد کرونا هستید. نه منبری سالهای دور. مراقب سخنانتان برای 

ایام محرم باشید.
* منتشر شده در کانال تلگرام نویسنده . ۴ مرداد 13۹۹

سوژه

قرار اینستگرامی آقای وزیر

وزیر خارجه کشورمان از گفت وگوی اینستاگرامی با مخاطبان بین المللی اش خبر داد.
محمد جواد ظریف در صفحه اینستاگرامش نوشت:

دوستان سلام
یکی از ســؤالاتی که ذهن سیاســتمداران، متفکرین و مردم سراسر جهان را به خود مشغول 
کرده، ســمت و سوی تحولات جهانی است. دنیا به چه سمتی می رود؟ حدود سی سال پیش 
نظام دوقطبی که چندین دهه در جهان حاکم بود، فروپاشید و دوران گذار آغاز شد. تلاش ها 
و رقابت های شــدید برای شــکل دادن به نظم جدید هنوز هم ادامه دارد و با ویروس کرونا 

روندهای قبلی شدت بیشتری گرفته است.
رقابت هــا فقط در حوزه عملیاتی و نظامی نیســت. بلکه حتی تصویر ســازی های رقیب از 
نظــم جهانی و تلاش برای شــکل دهی مفهومی به واقعیت ها و جهان آینده به شــدت در 
جریان اســت. تنوع روایت های رقیب از نظم جهانی پــس از دوره گذار همچون تک قطبی، 
تک- چندقطبی، چندقطبی، بین قطبی، غیرقطبی یا بی قطبی، دوقطبی جدید، پساآمریکایی، 
پســاغربی و مانند آن تنها تلاشی برای تبیین واقعیت ها و پیش بینی نظم آینده نیستند، بلکه 

مهمتر از آن تلاشی برای شکل دادن به این نظم هستند.
در دوران گذار ســی سال گذشته، اشتباهات محاسباتی خسارات فراوانی بر دنیا تحمیل کرده 
است. توهم آمریکاییِ نظم نوین جهانی، چندین جنگ و خرابی برای دنیا به همراه داشته و 7 
هزار میلیارد دلار به مردم آمریکا خسارت زده است. اما سوء محاسبات دیگران مانند صدام و 
قذافی و میلوسویچ به نابودی خودشان و حتی کشورشان منجر شده است. در مقابل شناخت 
دقیق متغیرها و فرصت ها باعث افزایش کنشــگران هوشمند شده است. ایران در دوران های 
گذار گذشته خسارات فراوانی از فقدان شناخت و شجاعت متحمل شده و لذا شناخت درست 

و واقع بینانه تحولات و روندهای دوره گذار کنونی برای ما حیاتی است.
تغییرات عینی مانند جهانی شدن فرصت ها و تهدیدها از تروریسم تا کرونا، متکثر شدن منابع 
قدرت از فن آوری تا تسخیر قلب ها و مغزها، نقش پیدا کردن افراد در صحنه جهانی، کاهش 
نســبی قدرت کنشگران سنتی و افزایش نسبی قدرت کنشگران نوظهور، پایان نقش آفرینی 
انحصــاری قدرت های بزرگ، پایان هژمونی و تحول در جغرافیای قدرت، بازگشــت جهان 
غیــر غربی به مدار تاریخ و ده ها پدیده جدید دیگر باید واقع گرایانه ارزیابی شــده و بهترین 
ابزارها و فرصت ها برای پیشــبرد منافع ملی و تضمیــن صلح و ثبات منطقه ای و بین المللی 

شناسایی گردند.
برای طرح بحث و گشودن باب گفت وگو و مفاهمه، دانشکده مطالعات جهانِ دانشگاه تهران 
فرصتی فراهم کرده تا در چند جلسه یک دیدگاه در این زمینه را مطرح و در معرض بحث و 
نقد قرار دهم. ارائه بحث ها فعلا برای مخاطبان بین المللی به زبان انگلیسی است و نخستین 

جلسه این دوشنبه از ساعت 17 تا 17:۴5 برگزار می شود.
از طریق لایو اینستاگرام دانشکده در خدمت شما خواهم بود.

تکاپوی دیپلماتیک بغداد به منظور تنظیم روابط با تهران، ریاض و واشنگتن 

ماموریت سخت کاظمی 
با ســفر هفته گذشــته 
کاظمــی،  مصطفــی 
نخســت وزیــر عراق 
به ایــران مجددا بحث 
میانجیگــری عراق برای 
تهران  روابط  عادی سازی 
و ریاض مطرح شده است. 
برنامه  اســاس  بر  هرچند 
نخست  بود  قرار  ریزی ها، 
از ورود  قبــل  وزیر عراق 
به ایران، به عربســتان عزیمت کند، با این 
حال، نامساعد شدن وضعیت سلامتی ملک 
سلمان، پادشاه عربستان و بستری شدن او، 
سفر مصطفی کاظمی به عربستان را به تاخیر 
انداخت. مسئله ای که اکنون وجود دارد این 
است که چرا عراق نســبت به عادی سازی 
روابط ایران و عربســتان تا این حد علاقمند 

است؟ 
کاظمی و اهمیت میانجی گری بین تهران 

و ریاض
به نظر می رسد در حالی که عربستان بازیگر 
اصلی در میان قبایل عراق اســت، اما ایران 
مرجع اصلی جریان های سیاسی و با نفوذ در 
عــراق بوده و نزدیکی بین دو کشــور، تاثیر 
مثبتی بر امنیت و ثبات عراق خواهد گذاشت. 
در سطح کلان و بر اساس متغیر آمریکا، نه 
تنها نزدیکی نســبی میان ایران و آمریکا که 
در نتیجه برجام حاصل شده بود نتوانست به 
بهبود روابط تهران – ریاض منجر شود، بلکه 
حتــی برعکس با ظهور ترامپیســم افزایش 
تنش بین ایران و آمریکا را تا آســتانه تقابل 
و درگیری مســتقیم نیز پیش برد. انفجار در 
بنــدر فُجَیره، حمله حوثی ها به تاسیســات 
آرامکو و انفجار در تانکرهای نفتی در دریای 
عمان و ترور سردار ســپهبد شهید سلیمانی 
تنش بین تهران و واشنگتن را به اوج خود در 
چهار دهه اخیر رســاند. بعد از حمله موشکی 
به عین الاسد، ترامپ از عملی کردن برخی 
وعده های خود عقب نشــینی کرد و ســطح 
متعادل تری را در قبال ایران انتخاب کرد. در 
نتیجه با فروکش کردن نســبی تنش، عراق 
امیدوار اســت بتواند گامی مهم جهت عادی 
شدن روابط ایران و محور عربستان-آمریکا 
بــردارد. در کنار موضوع فــوق، انتظارات از 
نتایــج انتخابات ایالات متحده آمریکا را باید 
متغیــر تاثیرگذار دیگــری در روابط ایران و 

عربستان قلمداد کرد. در انتخابات پیش روی 
آمریکا، چنانچه دونالد ترامپ برنده انتخابات 
شــود، به احتمال قوی رویکرد کنونی را در 
قبال ایران ادامه خواهد داد )و شــاید تشدید 
شــود( و اگر جو بایدن پیروز شــود احتمال 
بازگشت آمریکا به میراث باراک اوباما، رئیس 
جمهوری پیشین یعنی توافق هسته ای وجود 
دارد که این خبر بدی برای ریاض و تل آویو 
است. شرایط امروز با چند سال قبل متفاوت 
است و می توان یکی از مهم ترین انگیزه های 
عربســتان را بــرای عادی ســازی روابط با 
به راه حل  ایران، آســان تر شدن دســتیابی 
سیاســی برای بحران یمن دانست. مصطفی 
کاظمی، نخســت وزیر عراق امیدوار اســت 
نیمه تمام عادل عبدالمهدی،  بتواند ماموریت 
نخســت وزیر پیشــین عراق و عمران خان، 
نخست وزیر پاکســتان را کامل کند. از این 
جهت، کاظمی درصدد است تا بتواند از نفوذ 
و قدرت دو کشــور در روند بازسازی و منافع 
اقتصادی و سیاسی عراق بهره بگیرد و امنیت 
ملی عراق را تثبیت کند. کاری که بعد از پاک 
سازی داعش نه دولت حیدر العبادی توانست 
آن را اجرائی کند و نه دولت عبدالمهدی. لذا، 

استراتژی کاظمی نیز کسب حمایت عملیاتی 
و تثبیت گفتمان خود در سپهر سیاسی عراق 

است.
کاظمی و باز تنظیم روابط عراق با ایران 

و آمریکا  
 ســفر اخیر مصطفی کاظمی، نخست وزیر 
عراق، به ایران محور های متعددی داشت که 
برخی از آن ها به طور مســتقیم با آمریکا در 
ارتباط بود. فعلا آمریکایی ها در این خصوص 
ســکوت کرده اند، اما ممکن اســت در چند 
هفته آینده به نتایج این ســفر واکنش نشان 

دهند. سفر دو روزه کاظمی، در داخل و خارج 
از ایــران، توجه های زیادی را جلب کرد. این 
سفر در شــرایطی انجام شد که عراق تحت 
رهبری کاظمی، رویکــرد جدیدی در روابط 
خارجی خود با برخی کشــور های منطقه ای 
و بین المللی آغاز کرده اســت. این رویکرد 
که بر ایجاد تــوازن در روابط خارجی عراق 
مبتنی اســت، چالش های متعددی در پیش 
دارد که شــاید مهمترین آن نحوه بازتنظیم 
روابط عــراق با ایران و آمریکاســت. عراق 
به تازگی مذاکــرات جدیدی با آمریکا تحت 
عنــوان »گفتگو هــای راهبــردی آمریکا و 
عراق« آغاز کــرده کــه دور دوم به زودی 
برگزار می شــود. برخی گروه های سیاسی در 
عراق دولت کاظمی را بــرای مطرح کردن 
مســئله خروج نیرو هــای آمریکایی از عراق 
در این گفتگو ها تحت فشــار قرار داده اند. از 
سوی دیگر، آمریکا تمایلی به خروج از عراق 
نشان نمی دهد و حتی این اواخر برای مقابله 
با راکت پرانی به سفارتش در بغداد، تجهیزات 
پدافندی در ســفارت خود مستقر کرده است. 
در این میان، ایران به وضوح به کاظمی گفته 
است که عراق باید مســئله اخراج نیرو های 

آمریکایــی ازعراق را در اولویــت قرار دهد. 
رهبری انقلاب در دیدار با کاظمی فرمودند: 
»ایــران درخصوص روابط عــراق با آمریکا 
دخالتی نمی کند، اما انتظار دارد که دوستان 
عراقی، آمریکا را بشناسند و بدانند که حضور 
آمریکا در هر کشــوری منشأ فساد، خرابی و 
افزودند: »جمهوری  ایشــان  ویرانی است.« 
اســلامی ایران انتظــار دارد تصمیم دولت، 
ملت و مجلس عراق برای اخراج آمریکایی ها 
پیگیری شود، زیرا وجود آن ها موجب ناامنی 

است.« 

امــا علاوه بــر موضــوع اخــراج نیرو های 
آمریکایــی، موضــوع دیگری نیز در ســفر 
کاظمی به تهران مطرح شد که برای آمریکا 
می تواند مهم باشــد و آن بحث گســترش 
مبادلات تجاری میان ایران و عراق اســت. 
حسن روحانی در نشست خبری مشترک خود 
با کاظمی، ســفر کاظمی را نقطه عطفی در 
روابط ایران و عراق دانست و گفت: »مطمئن 
هستم این سفر، نقطه عطفی در توسعه روابط 
ایران و عراق به عنوان دو کشــور دوست و 
برادر خواهد بود و ما مصمم هســتیم حجم 
مبادلات تجاری دو کشــور را بــه رقم 20 

میلیارد دلار برسانیم.«
مبادلات تجاری ایران و عراق در حال حاضر 
تقریبا 12 میلیارد دلار در سال است و افزایش 
آن به 20 میلیارد دلار، آن هم در شــرایطی 
که آمریکا تحریم های ســنگینی علیه ایران 
اعمال کرده می تواند تحول مهمی باشــد. از 
این رو، آمریکایی ها ممکن اســت در بحث 
گسترش روابط تجاری با ایران مداخله کنند. 
آن هــا از قبل در برخی مــوارد مداخله کرده 
بودند. مثلا در ماجــرای صادرات برق و گاز 
ایران به عراق، آمریکایی ها بار ها تاکید کرده 

اند که عراق باید هر چه زودتر این واردات را 
قطع کند و از ســایر کشور های همجوار برق 
وارد کند. افزون بر این، آمریکا در حال فشار 
بر عراق برای اجــرای برخی تحریم ها علیه 
شخصیت های ایرانی و شخصیت های نزدیک 
به ایران اســت. همزمان با سفر کاظمی به 
ایــران، روزنامه العربی الجدید به نقل از یک 
مقام عراقی مدعی شــد که در آســتانه آغاز 
دور دوم گفتگو های راهبردی عراق و آمریکا 
که این بار با حضور مصطفی کاظمی برگزار 
خواهد شــد، آمریکا لیستی از شخصیت های 

تحریم شده را به عراق داده و خواستار جدیت 
عراق در اجرای این تحریم ها شــده اســت. 
این لیست شــامل شــخصیت های عراقی، 
ســوری، ایرانــی و لبنانی اســت که وزارت 
خزانه داری آمریــکا علیه آن ها تحریم هایی 
اعمال کرده اســت. در دور بعدی گفتگو های 
اســتراتژیک، آمریکا میزان پایبندی عراق به 
این تحریم ها را بررسی خواهد کرد. افزون بر 
این، به ادعای العربی الجدید، برخی محافل 
سیاسی عراق احتمال صدور لیست جدیدی از 
تحریم ها علیه برخی مقامات امنیتی و نظامی 
در حشد الشعبی را رصد می کنند. در دسامبر 
برخی  علیه  تحریم هایــی  آمریکا  گذشــته، 
شــخصیت های عراقی به اتهام مشارکت در 
ســرکوب اعتراضات عراق و تعامل با ایران 
و حزب الله لبنــان اعمال کرد. اراس حبیب، 
رئیس بانک اســلامی البلاد، احمد الجبوری 
و نوفل حمادی العاکوب، دو اســتاندار صلاح 
الدین و نینوا، خمیس الخنجر، سیاســتمدار، 
قیــس الخزعلی، رئیس گــروه عصائب اهل 
الحق و برادرش لیث الخزعلی و حسین فالح 
اللامی، از ســران حشد الشعبی، از جمله این 
شــخصیت ها بودند. این روزنامه در ادامه از 
قول یک مقام بلندپایه عراقی مدعی شد که 
مقامات وزارت خزانــه داری آمریکا مطمئن 
هســتند که تحریم های ایران در عراق دور 
زده می شوند. امری که باعث شد آمریکا یکی 
از جلسات گفتگو های راهبردی را به این امر 
اختصاص دهد. کاظمی قرار است در راستای 
اصلاحاتی  آمریکا  تحریم هــای  به  پایبندی 
در بانــک مرکزی عراق انجام دهد. اما هنوز 
معلوم نیســت این اصلاحــات چگونه و چه 
زمانی انجام خواهند شــد. همچنین کاظمی 
قرار است اواخر ماه ژوئیه جاری به واشنگتن 
بنابراین، احتمالا آمریکایی ها قبل  سفر کند. 
از واکنش به نتایج ســفر وی به ایران، با وی 
گفتگو هایی در ایــن خصوص انجام خواهند 
داد تا میزان تحولات در روابط ایران و عراق 
در حوزه هــای مختلف را بررســی کنند. اما 
به هر حال به نظر می رســد که آمریکایی ها 
تحــولات جدید میــان بغداد و تهــران را 
رصد می کنند و بر عدم گســترش مناسبات 
اقتصــادی میان آن ها اصرار می کنند. در این 
میان به نظر می رسد اعمال تحریم همچنان 
مهمترین ابزار آمریکا برای پاســخ دادن به 

تحولات جدید در روابط تهران-بغداد است.
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رحیمی جهان آبادی: اگر این مزاحمت بی پاسخ بماند، رویه می شود

آذری: مجلس به دنبال بهبود در معیشت مردم دارد

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس تاکید 
دارد اگر اقدام تروریســتی جنگنده آمریکایی بی پاسخ بماند، 
در فضــای بین الملل مزاحمت جنگنده ها برای هواپیماهای 

مسافربری رویه می شود.
جلیل رحیمی جهان آبادی با اشاره به ایجاد مزاحمت جنگنده 
آمریکایی برای هواپیمای مسافربری ماهان در آسمان کشور 
ســوریه، گفت: در حقوق بین الملل چه بر اســاس مقررات 
مربوط به ســازمان بین الملل هواپیمایی)ICAO( که مربوط 
به پرواز هواپیماهای غیرنظامی در جهان است، چه معاهدات 
آســمان باز و همکاری های هوایی بین کشورها، که پروازها 
را هدایت می کند و چه بر اســاس قراردادها و معاهداتی که 

در حوزه حقــوق بین الملل هوایی از جملــه قرارداد منترال 
کانادا منعقد شده اســت، هواپیماهای غیرنظامی کشورهایی 
که عضو مجموعــه این قراردادها هســتند باید این حق را 
داشته باشــند تا در مســیر و لاین های مشخص شده بین 

المللی پرواز کنند.
نماینــده مردم تربت جام، تایباد و باخرز در مجلس شــورای 
اســلامی ادامه داد: ازایــن رو هر گونه اقدامــی که امنیت 
پروازهای بین المللی را به خطر بیاندازد نقض آشــکار حقوق 
بین الملل و حقوق کشورها در استفاده از حمل و نقل هوایی 
اســت، اقدامی که آمریکایی ها انجام داده اند، تروریستی و 

نقض آشکار حقوق بین الملل محسوب می شود

وی تاکید کرد: اگر اقدام آمریکایی ها رویه شــود، نه تنها به 
امنیــت پرواز در منطقه خاورمیانــه بلکه امنیت پرواز در کل 
جهان می تواند آسیب بزند، هر کشوری در جهان این توانایی 
را دارد کــه با هواپیما نظامی برای هواپیماهای مســافربری 
مزاحت ایجاد کند این توانایی خاصی نیســت که جنگنده ها 

مزاحم هواپیمایی که نظامی نیست، بشوند.
این نماینده مجلس تصریح کرد: متاسفانه رژیم صهیونیستی 
و آمریکایــی هــا در کارنامه ننگین خود در طی این ســال 
ها همیشــه در خاورمیانه ازاین کارها انجــام داده اند، رژیم 
صهیونیستی برای اینکه هواپیماهای جنگنده اش در معرض 
ضدهوایی ســوریه قرار نگیرد بارها شده بر فراز هواپیماهای 

مســافربری پرواز کرده اند و مناطقــی را بمباران می کنند، 
درواقــع آنها با پنهــان کردن خود پشــت هواپیماهای غیر 

نظامی، ایجاد مزاحمت می کنند.
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای 
اســلامی بیان کرد: علاوه بر اینکه ما باید در ســازمان بین 
الملل هواپیمایی شــکایت کنیم بلکه باید در شورای امنیت 
و ســازمان ملل متحد طرح شکایت کنیم، اقدام آمریکا علیه 
صلح و امنیــت بین الملل، همچنین علیه امنیت کشــور ما 
بوده اســت اگر این کار بدون پاسخ بماند مزاحمت جنگنده 
ها برای هواپیماهای مسافربری برای آمریکایی ها در فضای 

بین المللی رویه می شود.

نماینــده مردم قوچان در مجلس شــورای اســلامی گفت: 
مجلس با تفکرات اجرایی و عمل گرا سعی در انجام اقداماتی 
در حوزه های اقتصادی دارد به طوری که تاثیراتی مشهود در 

زندگی و معیشت مردم داشته باشند.
ایســنا نوشت: علی آذری ضمن اشاره به سخنان مقام معظم 
رهبری در بیانیه گام دوم انقلاب پیرامون مســائل اقتصادی 
بیان کرد: ما برای توسعه اقتصادی، حتما باید شناخت درستی 
از ظرفیت ها و منابع انســانی کشــور و همچنین موانع پیش 
روی خود داشته باشیم، یکی از مشکلاتی که در کشور داریم 
قوانینی است که مانع توسعه و کسب و کار است، مانند ماده 
37 قانون تامین اجتماعــی، ما به کمک مرکز پژوهش های 
مجلس و یک دیدگاه بین المللی، استانی و منطقه ای سعی در 
تعریف طرح هایی بــرای بحث کاربردی کردن منویات مقام 

معظم رهبری پیرامون موضوع جهش تولید داریم.
وی با اشاره به اینکه بیشتر از 10 سال است که شعار سال از 

سوی مقام معظم رهبری به مسائل اقتصادی اختصاص یافته 
است، اظهار کرد: این مسئله نشان می دهد مهم ترین مشکل 
جامعه و جوانان ما مشــکلات معیشتی و اقتصادی است، در 
بحث موانع اقتصادی، در حال شناسایی تمام عواملی هستیم 
که باعث عدم توسعه اقتصادی ما شده است . مسائلی مانند 
اینکه حمایت مالی از جانب بانک ها به چه صورت انجام گیرد 

یا اینکه موانع بر سر راه تولید چگونه مرتفع شوند .
عضو کمیســیون اصل نود مجلس شورای اسلامی ادامه داد 
: همچنین در این راســتا نمایندگان با راه اندازی کمیسیونی 
با عنوان حمایــت از جهش تولید موافقت کردند، در این 50 
روزی  که از آغاز به کار مجلس یازدهم گذشته، ابتدایی ترین 
کار برای ما شــناخت قوانین بود، من بــه عنوان یک فعال 
اقتصادی که در گذشــته رئیس دادگســتری فریمان بودم و 
ســابقه حضور در سیستم قضایی را دارم سعی ام بر این است 
کــه بتوانم به صورت عملی بحــث جهش تولید را کاربردی 

کنــم .وی تصریح کرد: به نظر من هرچند کم کاری هایی از 
ناحیه برخی افرادی که تفکر سیاسی بازی دارند دیده می شود 
اما ما در مجلس شــورای اسلامی سعی می کنیم با تفکرات 
اجرایی و عملگرا، در حوزه مسائل اقتصادی کارهایی را انجام 
دهیم که هم تاثیرات آنها در بین مردم دیده شود و هم منجر 
به بهبود اوضاع معیشــتی آنان شــود، این اقدامات بیشتر در 
راستای استفاده از مداخله گران اقتصادی داخلی است، سعی 
ما استفاده از سرمایه گذاران داخلی و همچنین ترغیب سرمایه 
گذاران خارجی در چارچوب خط مشی اقتصاد مقاومتی است 
.آذری با اشــاره به اینکه برخی موانع و مشکلات به وسیله 
اقدامات مجلس یازدهم برطرف شــده اند ، خاطرنشان کرد : 
بــه عنوان مثال در حوزه مســکن ، به عنوان یکی از عوامل 
تاثیرگذار بر عمران و توسعه کشور ، قوانینی در حال پیگیری 
در مجلس است، قوانینی مانند اخذ مالیات از خانه های خالی 
و سایر قوانینی که بتوان تاثیر آنها را در بهبود وضع معیشتی 

مردم دید، برنامه مجلس برای حل مشکلات بررسی، تصمیم 
جهادی و انجام اقدامات تاثیرگذار است .

نماینده مردم قوچان در مجلس شــورای اسلامی با تاکید بر 
اینکه ریشه کنی فساد در کشــور نیازمند تعامل و همکاری 
قوای سه گانه است، بیان کرد: باید به این نکته نیز توجه کرد 
که فســاد در تمام جوامع بشری وجود دارد اما شیوه نظارت، 
برخورد و اطلاع رسانی در این زمینه مهم است، ما در مجلس 
شورای اســلامی نیز با استفاده از کمیســیون های نظارتی 
تشــکیل شــده و همچنین با تعامل با قوه قضائیه که اراده 
و همت بالایی در زمینه مبارزه با فســاد دارد، سعی خواهیم 
کرد ریشــه فساد را از بین ببریم و اوضاع به گونه ای درست 
شود که مردم با شــنیدن اخبار مربوط به فسادهای صورت 
گرفته ناامید نشوند کما اینکه بسیاری از این فسادها از سوی 
افــرادی صورت می گیرد که هیچ گونه دلبســتگی به نظام 

ندارند و فقط اجرا کننده پروژه ناامید سازی برای نظام اند.

عراق تحت رهبری کاظمی، رویکرد جدیدی در روابط خارجی خود با برخی کشور های منطقه ای و بین المللی 
آغاز کرده است. این رویکرد که بر ایجاد توازن در روابط خارجی عراق مبتنی است، چالش های متعددی در 
پیش دارد که شاید مهمترین آن نحوه بازتنظیم روابط عراق با ایران و آمریکاست. عراق به تازگی مذاکرات 

جدیدی با آمریکا تحت عنوان »گفتگو های راهبردی آمریکا و عراق« آغاز کرده که دور دوم آن به زودی برگزار 
می شود. برخی گروه های سیاسی در عراق دولت کاظمی را برای مطرح کردن مسئله خروج نیرو های 

آمریکایی از عراق در این گفتگو ها تحت فشار قرار داده اند
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چگونه از وضعیت اعتبار دفترچه بیمه خود 
آگاه شویم؟

رئیس مرکز فناوری اطلاعات، آمار و محاسبات سازمان تامین اجتماعی ضمن تشریح روش 
های استعلام غیرحضوری اعتبار دفترچه های بیمه درمان گفت: از ابتدای خرداد سامانه های 
مختلفی راه اندازی شــد که بیمه شدگان، مراکز درمانی و پزشــکان می توانند اعتبار دفترچه 

بیمه شدگان را استعلام کنند.
به گزارش »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، علی اکبر ربیع زاده درباره استعلام غیرحضوری 
دفترچه های بیمه درمان توضیحاتی ارائه و اظهار کرد: بیش از ۹7 میلیون مراجعه به شــعب 
بیمه ای طی ســال داریــم که از این بین یکی از پرمراجعه ترین ســرویس های ما مربوط به 
دفترچه بیمه درمان اســت؛ درواقع تامین اعتبار، چــاپ، تعویض و صدور دفترچه 55 درصد 
مراجعات را شــکل می داد. از ۹7 میلیون مراجعه، 38 میلیون مربوط به تمدید اعتبار دفترچه 

ها بود.
رئیس مرکز فناوری اطلاعات، آمار و محاســبات ســازمان تامین اجتماعی با بیان اینکه »در 
ســال جاری تصمیم گرفتیم تمدید اعتبار دفترچه ها به شــکل غیرحضوری عملیاتی شود« 
اظهار کرد: از ابتدای خرداد سامانه های مختلفی راه اندازی شد که بیمه شدگان، مراکز درمانی 
و پزشکان می توانند اعتبار دفترچه بیمه شدگان را استعلام کنند. اکنون دیگر نیازی به مراجعه 
حضوری نیســت و اگر فرد به مراکز درمانی مراجعه کند آنجا از طریق روش های اعلام شده 
اســتحقاق درمانش را می سنجند. ضمن اینکه خود بیمه شده هم می تواند این کار را برای 

خودش انجام دهد.
وی این نکته را یادآوری کرد که اگر بیمه شــدگان مراکز طرف قرارداد قصد اســتعلام اعتبار 
دارند زبان گوشی شــان نباید فارسی باشــد. همچنین در مورد روش های اعلام شده گفت: 
روش اول شــماره گیری کد دســتوری ستاره ۴ ســتاره 1۴20 مربع )#1۴20*۴*( است. با 
شــماره گیری این کد دستوری منویی نمایش داده می شود که باید در آن کدملی را وارد کرد. 
به محض ورود کد ملی سیســتم پاســخ می دهد و پیامی با این مضمون که »شما از حمایت 
درمانی برخوردار می باشید.« نمایش داده می شود. روش دوم شماره گیری کد دستوری ستاره 
۴ ســتاره 1۴20 ســتاره یک مربع )#1*1۴20*۴*( اســت که در اینجا هم کد ملی را وارد 
می کنیم. روش ســوم کد دستوری ســتاره 1٦٦٦ مربع )#1٦٦٦*( است که با بیمه سلامت 
مشترک است. بیمه شده گزینه یک را انتخاب و با ورود کد ملی، اعتبار دفترچه را دریافت می 
  medical.tamin.ir و pwa.tamin.ir کند. همچنین افراد می توانند با اســتفاده از آدرس های

اعتبار دفترچه خود را مشاهده کنند و در صورت بروز خطا با 1۴20 تماس بگیرند.

آغاز پرداخت وام ودیعه مسکن 
از دو هفته آینده

مدیرکل دفتر اقتصاد مســکن از نهایی شدن دســتورالعمل پرداخت کمک ودیعه مسکن خبر 
داد و گفت: وام ودیعه مســکن با سازوکاری شبیه فروش خودرو و از دو هفته آینده در اختیار 

متقاضیان قرار می گیرد.
به گزارش »صبح امروز« و به نقل از تســنیم، پروانه اصلانی با اشاره به ثبت نام حدود ٦30 
هزار نفر برای دریافت کمک ودیعه وام مســکن اظهار کــرد: در طرح دولت برای حمایت از 
مســتأجران برنامه ریزی صورت گرفته و از ظرفیت تمام بانک ها برای پرداخت کمک ودیعه 

مسکن استفاده شود.
به گفته اصلانی دستورالعمل پرداخت وام ودیعه مسکن توسط بانک مرکزی نهایی می شود و 
وام ودیعه مســکن با سازوکاری شبیه فروش خودرو در اختیار متقاضیان قرار می گیرد. گفتنی 
اســت پرداخت وام ودیعه مســکن از دو هفته آینده آغاز می شود و برای عملیاتی کردن این 

برنامه، مهلت ثبت نام تمدید نخواهد شد.

آموزش امنیت سایبری در پارک آموزشی 
صنعت برق خراسان

معاون انرژی ســازمان پدافند غیرعامل کشــور گفت: ما آمادگــی لازم برای آموزش پدافند 
ســایبری و بازگشــت پذیری در پارک آموزشی صنعت برق خراســان که در آینده راه اندازی 

می شود را داریم.
بــه گزارش »صبح امــروز« و به نقل از روابط عمومی شــرکت برق منطقه ای خراســان، 
محمدعلی مطیعی در نشســتی با مدیر عامل شــرکت برق منطقه ای خراسان اظهار کرد: به 
نظر می رســد می توان در پارک آموزشی صنعت برق خراسان که در آینده راه اندازی می شود، 
سهم ویژه ای برای امنیت سایبری و پدافند غیرعامل و همچنین آموزش در این خصوص در 
نظر گرفت. ما نیز آمادگی لازم برای همکاری در این زمینه را داریم تا در این مجموعه مرکز 
آموزش پدافند ســایبری و بازگشت پذیری را ایجاد کنیم. صنعت برق خراسان ظرفیت بالایی 
در اختیار دارد که بهتر اســت برای راه اندازی مجموعه آموزش ســایبری، توافق نامه ای بین 

شرکت برق منطقه ای خراسان و سازمان پدافند غیرعامل کشور منعقد گردد.
8000 میلیارد تومان، حجم سرمایه گذاری های کلان در صنعت برق استان

در ادامه رضا ریاحی، رئیس هیأت مدیره و مدیرعامل شــرکت برق منطقه ای خراســان بیان 
کرد: در حوزه انتقال و فوق توزیع برق در کشــور ســرمایه گذاری های کلانی صورت گرفته 
که حجم این ســرمایه گذاری در خراسان رضوی بیش از 8000 میلیارد تومان است؛ این در 
حالی است که سهم صنعت برق خراسان از شبکه برق کشور فقط هفت درصد است. بنابراین 
اگر بتوان تنها یک درصد ارزش افزوده در این بخش ایجاد کرد، عواید ناشــی از آن ارقامی 
نجومی خواهد بود. در حال حاضر 1٦ شــرکت برق منطقه ای در سطح کشور فعال است که 
هر کدام به طور متوســط ســالانه حدود 50 تا 70 میلیارد تومان برای سرویس و نگهداری 

شبکه برق کشور هزینه می کنند.
وی خاطرنشــان کــرد: پارک آموزشــی صنعت برق خراســان پس از راه انــدازی می تواند 
مجموعه ای مفید برای کشــورهای همســایه نیز باشــد، چراکه در حوزه صنعت برق، اکثر 
کشورهای همسایه نســبت به ما در سطح پایین تری قرار دارند. سطح صنعت برق کشور ما 
هم تراز با اروپاســت. همین موضوع ظرفیتی اســت که می توان از آن برای آموزش، کسب 
درآمدهای ارزی، برقراری روابط دوستانه و فراهم سازی زمینه همکاری با کشورهای همسایه 

استفاده کرد.

51 هزار تن مجموع صادرات نفتی و غیرنفتی 
بازارچه های استان به ارزش تقریبی ۳۴ میلیون دلار 
مدیر توسعه بازرگانی سازمان جهاد کشاورزی خراسان رضوی گفت: مجموع صادرات نفتی و 
غیرنفتی بازارچه های استان بیش از 51 هزار تن و به ارزش تقریبی 3۴ میلیون دلار بوده که 
نسبت به مدت مشابه سال قبل در وزن 30 درصد و در ارزش دلاری ۴7 درصد کاهش داشته 
است.به گزارش »صبح امروز« و به نقل از روابط عمومی جهاد کشاورزی استان، حمید جنتی 
در جلســه هم اندیشی با صادرکنندگان محصولات کشاورزی استان و با اشاره به عملکرد سه 
ماهه نخست سال ۹۹ بازارچه  های مرزی باجگیران و دوغارون و مقایسه با مدت زمان مشابه 
سال قبل، تصریح کرد: مجموع صادرات نفتی و غیرنفتی بازارچه های استان بیش از 51 هزار 
تن و به ارزش تقریبی 3۴ میلیون دلار بوده که نســبت به مدت مشابه سال قبل در وزن 30 
درصد و در ارزش دلاری ۴7 درصد کاهش داشــته است.مدیر توسعه بازرگانی سازمان جهاد 
کشــاورزی استان ادامه داد: کاهش 10 درصدی صادرات غیرنقتی بازارچه مرزی دوغارون با 
رقم 31 میلیون و 875 هزار و ٦58 دلار  و کاهش ۹2 درصدی صادرات نفتی بازارچه مرزی 
دوغارون با رقم دو میلیون و 1۴8 هزار و 3۹۹ دلار مشاهده می شود. گفتنی است از بازارچه 
مــرزی دوغارون بیش از یک و نیم میلیون فرآورده های نفتی تخلیه و بارگیری و برای تعداد 

733 نفر اشتغال زایی مستقیم انجام شده است.

گفت وگو »صبح امروز« با مدیرعامل و بنیان گذار اولین موزه سیار خصوصی کودک در کشور، وابسته به موسسه بین المللی فرهنگ سازان کودکان پارس؛

چگونه با عروسک های دست ساز ایرانی جهانی شدیم؟
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یک مــدل تجارت را 
می دهــد.  توســعه 
و  فیزیکی  ســرمایه 
بــرای  لازم  انســانی 
شروع یک سرمایه گذاری 
جدیــد را فراهم می کند، 
و  را عملیاتی می کند  آن 
مســئول موفقیــت یــا 
ایجاد  است.  آن  شکست 
جدید  شغلی  فرصت های 
و افزایش مســتمر سطح اشــتغال در گرو 
کارایی تمامی زنجیره های اقتصاد کشــور و 

توجه به مقوله  کار آفرینی در کشور است.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« در حال 
حاضــر فرآیند تولید کشــور با مشــکلات 
و موانــع متعــددی روبه روســت، از طرفی 
شــرایط ورود به فضای اقتصادی و شــروع 
کسب وکار مناسب نیســت. با گذشتن چند 
ســال از ابلاغ سیاســت های کلی اصل ۴۴ 
قانون اساســی و تصویــب قانون چگونگی 
اجرای این سیاســت ها، هنوز اهداف اصلی 
آن؛ یعنی ایجــاد رقابت و کاهش انحصار و 
توانمندســازی بخش خصوصی و گسترش 
بخش تعاونی و واگــذاری بخش دولتی به 
بخش غیردولتی در ســطح مطلوب محقق 
نشــده  اســت. این شــرایط مؤید وضعیتی 
است که ورود به اقتصاد را با مشکل مواجه 
می کنــد. همچنین فعالیت های تولیدی، نیاز 
بــه اخذ مجوز های متعــدد و متنوع دارند و 
همین امر موانعی را پیش روی فعالیت های 

تولیدی قرار داده  است.
یکی دیگر از مســائلی کــه کارآفرینی در 
کشــور را با مشــکل مواجه کــرده، قوانین 
کار اســت. همواره مشکلاتی در میان مثلث 
کارگر، کارفرما و قوانین کار وجود داشــته و 
فضایی را فراهم آورده که هیچ یک از آن ها 
ندارند. کارگران  از وضعیت فعلی رضایــت 
همواره از سطح حقوق و دستمزدها و مزایای 
کار ناراضی هســتند. از طرف دیگر کارفرما 

نیز همواره از قوانین دســت وپا گیر معترض 
اســت و سیاســت گذاران نیز به فراخور این 

وضعیت با شرایط پیچیده ای مواجه اند.
در هر صورت شرایط فعلی گویای آن است 
که قوانیــن کار از انعطــاف کافی برخوردار 
نیســت و این مقررات، تنها به نفع کســانی 
است که دارای شغل هستند و حتی می تواند 
فرصت به دســت آوردن شــغل برای افراد 
بیکار را ســخت  تر نیز کنــد. به همین دلیل 
معمولًا در کشــورهایی که نرخ بیکاری بالا 
اســت و جامعه جوان جویای کار با مشکل 
مواجه اند قوانین کار دارای انعطاف بیشتری 
هستند. در طول چند ســال اخیر با تسهیل 
و امکان اســتفاده از انواع مختلف قراردادها 
تلاش شده است این وضعیت تا حدی بهبود 
یابد، ولی باید تسهیل قوانین در حدی باشد 

که به بهره کشی از نیروی کار منجر نشود.
یکی دیگر از مشکلات، فعالیت های اقتصادی 
ثبت دارایی ها است که فرآیند پیچیده ای دارد 
و مقررات تنظیمی موجب می شود که بخش 
عمــده ای از فعالان اقتصادی فعالیت خود را 

به بخش غیررسمی منتقل کنند.
 

یکی از مشــکلات دیگر فعالان اقتصادی، 
تأمین اعتبــارات مورد نیاز اســت. در حال 
حاضر بانک ها با وجود رشــد »قارچ  گونه  «، 
پاســخ  گوی نیاز به اعتبار بخش تولید کشور 
بازار غیرمتشــکل پولی و بخش  نیســتند. 
غیررســمی تأمین وجوه با نرخ های بســیار 
بالا نمایان گر همین موضوع است. علی رغم 
این که حدود 3 دهه از عمر نظام بانکی بدون 
ربا در کشور می گذرد، نظام بانکی فعلی تنها 
سایه ای از اقتصاد اسلامی را یدک می کشد.

در این راســتا به سراغ یک بانوی کارآفرین 
در حوزه موزه و آثار فرهنگی و مدیرعامل و 
بنیان گذار اولین موزه سیار خصوصی کودک 
در کشــور وابســته به موسســه بین المللی 
فرهنگ ســازان کــودکان پــارس و رئیس 
کمیسیون فرهنگی در مجمع مشورتی زنان 
استان رفتیم تا درخصوص مشکلات موجود 

در این حوزه به گفت وگو بپردازیم.
سوســن نیکذات در گفت وگو بــا خبرنگار 
»صبح امروز« می گوید: موزه سیار سفیران 
فرهنگ صلح،  اولین موزه ســیار خراسان 
رضوی، ایران و عضو رسمی ایکوم) شورای 
جهانی موزه ها ( اســت که هدف آن، صلح 
پایــدار و آرامش درجهان و دوســتی ملل 

است.
وی با بیــان اینکه »در ابتــدای کار، هدف 
ما کار آفرینی نبود، اما بعد از آشــنایی با این 
مقوله تصمیم بــه کار آفرینی گرفتیم« بیان 
می کنــد: یکی از بخش هــای کار برگزاری 
کارگاه برای مادران اســت تا بتوانیم میراث 
ناملموس کشــور را جمع آوری کنیم که این 
اقدام صرفا برای معرفی فرهنگ کشــورمان 
در سطح کشــور و بین المللی بود. این اقدام 
با استفاده از عروسک هایی که نماد فرهنگ 
ایرانی و ســاخت دســت خودمان هستند، 
انجام می شود. در سفرهایی که داشتیم این 
عروسک ها از طرف موزه ما به سایر موزه ها 
تقدیم می شد تا اسم ایران در دیگر موزه های 

جهان آورده شود.
نیــک ذات در ادامــه می گوید: بعــد از این 

جریان به این فکر افتادیم تا دســت به تولید 
و فــروش بزنیم؛ زیرا در ســفر های مختلف 
نیــز درخواســت هایی مبنی بــر خرید این 
عروســک ها از ما وجود داشت. در این راستا 
دولت وامی در اختیار ما قرارداد که توانستیم 
با آن خودرویی برای موزه ســیار خود تهیه 
کنیم که متأســفانه با شــرایط کرونا مواجه 
شدیم و کمی از میزان فعالیت های ما کاسته 

شد.
وی در خصوص مشــکلات موجود در حوزه 
کار آفرینی ابراز می کند: جوانان از شــرایط و 
امکانات لازم برای فعالیــت در زمینه مورد 
علاقه خود محروم هستند و نمی توانند هنر ها 
و فعالیت های مدرن مانند: سناریونویســی، 
مربی گری رشته های ورزشی را بیاموزند. این 
حق جوانان اســت که شغل های مدرن تری 
داشته باشــند و حتی به وســیله آن بتوانند 
دست به کارآفرینی بزنند و بازدهی بیشتری 

داشته  باشند.
این کارآفرین با اشــاره به مشکلات موجود 
برای دریافت وام می گوید: موضوع دیگری 
که برای کارآفرینان ایجاد مشکل کرده، این 
است که برای دریافت وام باید حتما این وام 
را از نیرو های یک سازمان خاص -که بنده 
نام آن را نمی آورم- باشــند و افرادی که در 
آن سازمان هستند چالش های زیادی را برای 

کارآفرینان ایجاد می کنند.
وی در خصــوص راهکار هایــی کــه برای 
رفع مشــکلات در حــوزه کار آفرینی وجود 
دارد، تصریح می کند: ســازمان های مربوطه 
مانند فنی و حرفه ای، تربیت بدنی یا ســایر 
برای  رایگانی  طرح هــای  باید  ســازمان ها 
افرادی که دارای خلاقیت هستند، ارائه دهند 
و بعد از گذراندن این دوره ها برای این افراد 
کارآفرینی انجام دهند، همینطور که مراکزی 
وجود دارند کــه نیروهایی را تربیت می کنند 
و وارد بازار کار می کنند. گفتنی اســت برای 
تحقق بخشیدن به این امر باید تعاملی پایدار 
بین سازمان های دولتی وجود داشته باشد تا 
هم نقش واسطه ها از بین برود و هم کمکی 

به چرخه اشتغال کشور شود.
نیکذات در خصوص شــرایطی که ویروس 
کرونا بــرای کار آفرینان ایجاد  کرده ، توضیح 
می دهــد: از زمان شــیوع ویــروس کرونا، 
فعالیت های ما بســیار محدود شد، اما اخیراً 
بسیاری از موزه ها در داخل و خارج از کشور 
مجوز بازگشــایی گرفتند. این درحالی است 
کــه موزه ما به دلیل ســیار بودن و تعطیلی 
بسیاری از مراکز عملًا از کار خود بازماندیم 
و برای پرداخت اقســاط وام نیز با مشــکل 
مواجه شدیم و تنها از طریق فضای مجازی 
فعالیت هــای خود را زنده نگهداشــته ایم تا 
تاریخ ورق بخورد و مجدداً به شــرایط قبل 

بازگردیم.
این برگزیده ســفیر صلح کودک و نوجوان 
درخصوص اقداماتی که دولت در ایام شیوع 
ویروس کرونا برای آنان انجام داده ، می گوید: 
از طرف سازمان موزه ها به ما اعلام شد که 
در سایتی که مربوط به بخش هنرمندان در 
فضاهای خرد اســت، ثبت نام و از تسهیلات 
آن اســتفاده کنیم، امــا در مورد جزئیات آن 

اطلاع دقیقی ندارم .

خبر

رییس سازمان جهاد کشاورزی خراسان رضوی مطرح کرد:

52  هزار ویلای غیرمجاز در استان

مدیرکل دفتر حقوقی سازمان امور جنگل ها مطرح کرد:

واگذاری 5۶۰۰ هکتار از جنگل های ساری تحت عنوان وقف 

رییس سازمان جهاد کشاورزی خراسان رضوی گفت: بالغ 
بر 52 هزار ویلای غیرمجاز داریم که بخش زیادی از آن ها 

در شهرستان مشهد است.
به گــزارش »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، محمدرضا 
اورانی در برنامه لایو اینســتاگرامی بــا موضوع برخورد با 
زمین خواران کلان، تغییر کاربــری اطراف کمربند جنوبی 
مشهد و رســیدگی به مطالبات زعفران کاران، اظهار کرد: 
تاکنون حدود 200 هزار میلیارد تومان برای پروژه کمربقند 
جنوبی مشــهد هزینه شــده و اگر این عدد را به نرخ روز 

برآورد کنیم، چیزی بالغ بر 1000 میلیارد تومان است.
اورانی خاطرنشــان کرد: در مورد محیط زیست نباید دچار 
افراط و تفریط شــویم، اما مشکل این است که گاه محیط 
زیســت را ابزار می کنیم، محیط زیســت مورد نیاز است، 
اما نباید مســائل دیگر کشــور را تحت الشعاع قرار دهد. به 
عنــوان مثال در دره ها و کوهپایه هــا حریم کیفی، 30 متر 
از هر طرف اســت. اگر ما به ایــن حریم کیفی توجه کنیم 

کسی نباید در مناطقی مانند گلمکان، فریزی، اخلمد و تمام 
روســتاهایی که در کوهپایه هســتند، زندگی کنند، آیا این 

امکان پذیر است؟
وی بیان کرد: در ســال گذشته دو هزار و 550 مورد قلع و 
قمع صورت گرفت، نزدیک به هزار و 11۴ هکتار از اراضی 
کشاورزی به حالت قبل برگردانده و بالغ بر 800 تبصره دو 
ماده 10 به محض بروز تخلف جلوگیری شد. ما بالغ بر 52 
هزار ویلای غیرمجاز داریم کــه بخش زیادی از آن ها در 
شهرستان مشهد بوده و در 20 سال گذشته به این موضوع 

کم توجهی شده است.
شرکت تعاونی اکثر دستگاه ها اقدام به ساخت ویلا در 

زمین های کشاورزی کرده اند
رییس ســازمان جهاد کشاورزی اســتان گفت: از چناران 
گرفته تا مشهد کم تر دستگاهی وجود دارد که شرکت های 
تعاونی آن ها اراضی کشاورزی را نخرند، قطعه بندی نکنند و 
ویلا نسازند. وقتی مردم دستگاه های اداری را ببینند چه کار 

می کنند؟ ما که متصدی امور هستیم، گفتار، رفتار و کردار 
خودمان را مراقبت کنیم. 

وی در خصوص پرداخت طلب زعفران کاران، تصریح کرد: 
مــا با اعتماد مردم حدود ٦8 تن و 83۴ کیلوگرم زعفران را 
در قالب طرح حمایتی خریــد کردیم و تمام تلاش ما این 

بود که این ٦۴0 میلیارد را قبل از عید به کشاورزان بدهیم، 
اما در پرداخت تسهیلات که باید به موقع توسط بانک ها به 
سازمان تعاون روستایی صورت می گرفت، مشکلاتی پیش 
آمد. تاکنون توانستیم بالغ بر ۴70 تا ۴80 میلیارد تومان را 
پرداخت کنیم و مبلغ 1٦7 میلیارد تومان باقی مانده است.

مدیرکل دفتر حقوقی ســازمان امــور جنگل ها با انتقاد از 
زمین خواری اشــخاصی بــا ظاهر کامــلًا قانونی گفت: 
موضوعی که اخیراً دل همه طبیعت دوستان را به درد آورد 
صــدور یک رأی از مرجع قضایی مبنی بر واگذاری 5٦00 
هکتار از بهترین جنگل های ســاری تحت عنوان وقف به 
تصرف یک شخص بود. این درحالی واگذار شد که اراضی 
ملــی و دولتی از نظر قانونی و شــرعی به هیچ وجه قابل 

وقف نیستند.
به گزارش »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، رضا افلاطونی 
اینکــه »کوه خواری، جنگل خــواری، دریاخواری  بیان  با 
و زمین خــواری به عنوان اصطلاحاتــی جدید در جامعه و 

رســانه های عمومی عنوان شده اند، اما واژه جدید دیگری 
هم به نــام »قانون خواری« وجــود دارد که مبنای همه 
این هاست. قانون خواری یعنی یک شخص و یا دستگاهی 
برای تصرف اراضی دولتی و ملی پشــتوانه قانونی دارد و 
یا با ســوء استفاده از نقص و تعارض قوانین اراضی ملی را 
تصرف کند که ما بیشتر با این دسته از افراد مشکل داریم. 
در رابطه با قوانین مبنایی و پایه ای در ســازمان جنگل ها 
مشــکلی نداریم، چراکه این قوانین واقعــا کامل و جامع 
تدوین شده است، اما آن قوانینی که بدون توجه به قوانین 
مبنایی هر حوزه تصویب می شــوند دستگاه را برای انجام 

مأموریت های خود دچار چالش می کنند.

افلاطونی افزود: قانون »معادن« مصوب سال 13۹2 است 
کــه طبق یکی از مواد آن، صــرف اینکه صنعت و معدن 
جایــی را به عنوان معدن اعــلام و ثبت کند کل محدوده 
معدن بلامعارض باید در اختیار معدنکار قرار گیرد و یا مثلًا 
در قانون »زمین شهری« صرف ورود اراضی ملی و دولتی 
به محدوده و حریم شهر باید از وزارت جهاد به وزارت راه 

و شهرسازی واگذار شود.
وی آمایش سرزمینی را ســندی مهم و معتبر و راهبردی 
برای کل کشــور خواند و گفت: آمایش ســرزمینی سال 
هاست که در کشور های پیشرفته دنیا و البته در قوانین اول 
تا ششم توســعه ما مطرح و به دولت هم تکلیف شده، اما 

در اجرا و عمل از آن غفلت صورت گرفته است. متأسفانه 
برخی سرمایه گذاران با شعار توسعه و اشتغال و خام فروشی 
خاک این کشور را فروختند و خیانت کردند و از این روست 
که ما برای بهره برداری بر ضرورت ظرفیت شناسی مناطق 
در قالب آمایش سرزمینی تأکید داریم. متأسفانه موضوعی 
که اخیراً دل همه طبیعت دوســتان را به درد آورد صدور 
یــک رأی از مرجع قضایی مبنی بر واگذاری 5٦00 هکتار 
از بهترین جنگل های ساری تحت عنوان وقف به تصرف 
یک شــخص بود این درحالی واگذار شــد که اراضی ملی 
و دولتی از نظر قانونی و شــرعی به هیچ وجه قابل وقف 

نیستند.

شرایط فعلی گویای آن 
است که قوانین کار، انعطاف 
کافی ندارد و این مقررات، تنها 
به نفع کسانی است که دارای 
شغل هستند و حتی می تواند 
فرصت به دست آوردن شغل 
برای افراد بیکار را سخت  تر کند؛ 
به همین دلیل در کشورهایی که 
نرخ بیکاری بالا است و جامعه 
جوان جویای کار با مشکل 
مواجه  هستند، معمولًا قوانین کار 
دارای انعطاف بیشتری هستند.

سوسن نیکذات: 
سازمان هایی چون فنی و 
حرفه ای، تربیت بدنی یا سایر 
سازمان ها باید طرح های 
رایگانی برای افرادی که دارای 
خلاقیت هستند. برای تحقق 
بخشیدن به این امر باید تعاملی 
پایدار بین سازمان های دولتی 
وجود داشته باشد تا هم نقش 
واسطه ها از بین برود و هم 
کمکی به چرخه اشتغال کشور 
شود
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آخرین آمار کرونا در ایران، 5 مرداد ۹۹: 

مجموع فوتی ها به 15۷۰۰ نفر رسید 

ســخنگوی وزارت بهداشــت: از دیروز تا امروز 5 مرداد 13۹۹ و بر اساس معیارهای قطعی 
تشخیصی، دو هزار و 333 بیمار جدید مبتلا به کووید1۹ در کشور شناسایی شد که یک هزار 

و 282 نفر از آنها بستری شدند.
لاری گفت:  مجموع بیماران کووید1۹ در کشــور به 2۹1 هزار و 172 نفر رســید.  متاسفانه 
در طول 2۴ ســاعت گذشته، 21٦ بیمار کووید1۹ جان خود را از دست دادند و مجموع جان 

باختگان این بیماری به 15 هزار و 700 نفر رسید.
وی افــزود:  خوشــبختانه تا کنــون 253 هزار و 213 نفــر از بیماران، بهبــود یافته و یا از 
بیمارستانها ترخیص شده اند.  3٦۹5 نفر از بیماران مبتلا به کووید1۹ در وضعیت شدید این 
بیماری تحت مراقبت قرار دارند.  تا کنون دو میلیون و 327 هزار و 850 آزمایش تشــخیص 

کووید1۹ در کشور انجام شده است.
ســخنگوی وزارت بهداشت تاکید کرد: همانند روزهای گذشــته استانهای مازندران، فارس، 
آذربایجان های شــرقی و غربی، خراسان رضوی، البرز، خوزستان، لرستان، گلستان، کرمان، 
زنجان و ایلام در وضعیت قرمز قرار دارند.  همچنین اســتانهای تهران، اصفهان، بوشــهر، 
هرمزگان، قزوین، مرکزی، خراســان شمالی، همدان، خراســان جنوبی، سمنان، سیستان و 

بلوچستان، اردبیل و کهگیلویه و بویر احمد هم در وضعیت هشدار قرار دارند.

حریرچی: اوضاع اصلا خوب نیست 

معاون کل وزارت بهداشت در تشــریح وضعیت کرونا در کشور، با بیان اینکه وضعیت اصلا 
خوب نیســت، در عین حال تهران را منبع پخش کرونا در کل کشور خواند و گفت: تا زمانی 

که بستریها کاهش نیابد، مرگ 200تایی مهمان ماست.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« به نقل از ایســنا، دکتر ایرج حریرچی درباره آخرین وضعیت 
کرونا در کشــور، با بیان اینکه اوضاع اصلا خوب نیســت، به طوری که در اســتان خراسان 
رضــوی افزایش ابتلای 300 درصدی داشــته ایم، گفت: بر همین اســاس هم با نظر وزیر 
بهداشــت چند نفر از معاونان و مدیرکل های وزارت بهداشت به این استان سفر داشتند. در 
عین حال دانشگاه علوم پزشکی استان هم به خوبی عمل می کنند، اما با این حال شرایط در 
این استان بغرنج است. تقریبا کل کشور وضعیت قرمز دارد، برخی استان ها که قرمز نیستند، 

یک میلیون نفر جمعیت دارند. بنابراین وضعیت قرمز و در حال هشدار است.
وی افزود: وقتی یک بیماری ویروسی و عفونی ایجاد می شود، روندی افزایشی دارد. بر این 
اساس مردم می ترســند و میزان حضور مردم در جامعه بر اساس این افزایش ترس، شدیدا 
کاهــش پیدا می کند و بیماری نیز به تبع این موضوع کاهش پیدا می کند. مانند اتفاقی که 
حوالی اردیبهشــت ماه در کشــور ما رخ داد. حال بعد از کاهش بیماری ترس مردم شروع به 
کاهش می کند و مجددا حضور در اجتماع بالا می رود و دوباره بیماری و مرگ و میر ناشی 
از آن افزایش می یابد. این سیکل قابل تکرار است. مردم باید مراقب باشند، از کودکان شان 
مراقبت کنند. زیرا کودکان هم می توانند مبتلا شــوند. از طرفی یک قسمت از کاهش ترس 
هم ناشــی از این اســت که عده ای مبتلا شــده اند و تصور می کنند که ایمن شده اند، اما 
شــفاف می گویم که هیچ مدرکی وجود ندارد که نشــان دهد که افرادی که مبتلا شده اند، 

ایمنی کامل پیدا کرده اند.
تا زمانی که بستریها کاهش نیابد، مرگ ۲00تایی مهمان ماست

حریرچی ادامه داد: در اسفند و فروردین میزان بستری در کل کشور بسیار زیاد شد، اما سپس 
روند کاهشــی را حفظ کرد و اکنون مجددا روندی افزایشی دارد. به طوری که میزان بستری 
ما از هر 100 هزار نفر جمعیت حدود 5 نفر اســت و روزانه تقریبا ۴000 نفر فرد مشــکوک 
و یا کرونا مثبت را بســتری می کنیم تا زمانیکه ابتلا و بســتری صعودی اســت، دو تا سه 
هفته بعد مرگ های ناشــی از بیماری نیز افزایش می یابد. زیرا پنج تا 10 درصد افرادی که 
در بیمارســتان بستری می شــوند، فوت خواهند کرد. تا زمانیکه بستری کاهش نیابد، مرگ 

200تایی مهمان ماست.
تهران منبع پخش کرونا به کل کشور

حریرچی درباره وضعیت تهران، گفت: بســتریهای تهران در فروردین رو به سقوط نهاد، اما 
اکنون بســتری روزانه جدید روزی ٦00 مورد است. همچنین در تهران حدود ۴500 بستری 
روز تخت داریم. باید توجه کرد که تا زمانیکه این روندها افزایشــی اســت، مرگ و میر نیز 
افزایشــی خواهد بود. کرونا آینه عمل ماست، هر رفتار نامناسب بهداشتی ما 5 الی 7 روز بعد 
خودش را در حوزه سرپایی نشان می دهد، دو الی سه هفته بعد در بستری و چهار الی شش 
هفته بعد در مرگ و میر خودش را نشــان می دهد. اکنون تهران منبع پخش بیماری به کل 
کشــور تبدیل شده است و چرخش زیاد است؛ به ویژه در شهرستان های اطراف تهران مانند 
البرز و بعد هم شمال و... و. . هر کسی که از تهران به شهرهای اطراف در رفت و آمد است، 

می تواند افراد دیگر را آلوده کند.
حداقل تا یک سال خبری از واکسن نخواهد بود

وی افزود: متاسفانه تصور می کنیم که واکسن ساخته می شود و تمام می شود. در حالی که 
هیچ اعتباری در این باره وجود ندارد و حداقل تا یکسال خبری از توزیع عموم واکسن در دنیا 
نخواهد بود. در عین حال شک هم وجود دارد که برای ویروسی که ایمنی چند ماهه می دهد، 
چند بار در ســال باید واکسن زد و آیا ایمنی دائمی می دهد یا خیر و شرکت ها هم بیشتر به 
دنبال پول هستند. در زمینه واکسن آنفلوآنزا در حال کار هستیم و هم تولید داخلی ما در این 
سال به عرصه می رسد و هم قرارداد بستیم که از کشورهای مختلف وارد شود، اما نمی دانیم 

که با تحریم های ناجوانمردانه ای که وجود دارد، اوضاع چگونه می شود.
وی درباره برگزاری مراســم محرم نیز گفت: کســانی که تریبون دارند، حرفی نزنند که بعدا 
خجل شــوند. دین متولی دارد و مقاماتی مانند رهبر و مراجع تقلید ســلامت مســلمانان را 
اولویت قرار می دهند و ســلامت را با محرم خواهیم داشت. اجازه دهید که سیاست گذاران 

تصمیم بگیرند.

اخبار کرونایی

»صبح امروز« به بررسی چرایی کاهش جمعیت و نرخ باروری و راهکارهای آن می پردازد؛

سونامی سالخوردگی یا سیاه نمایی بحران جمعیتی!
انقلاب  از  حمیده طاهــری/ جمعیت جهــان 
صنعتــی در غرب تــا به امروز همــواره روند 
افزایشی داشته اســت، افزایش جمعیت زمانی 
رخ می دهــد که میــزان مرگ ومیــر کمتر از 
زادوولــد در دوره  زمانی مشــخصی باشــد. با 
گسترش بهداشــت عمومی و بهبود در تغذیه، 
نــرخ مرگ ومیر به خصــوص در بین کودکان 
و نــوزادان کاهش پیدا کرد، بــه همین دلیل 
کشــورهای جهان به ویژه کشورهای درحال 
توســعه نرخ افزایــش جمعیت بالایــی را در 

دهه های ابتدایی قرن 20 تجربه کرده اند.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« رشد جمعیت 
ایران تا شروع انقلاب اسلامی روندی کاهنده 
و پس از انقلاب اســلامی افزایشــی یافته و 
در ســال های 1355 تــا 13٦5 به یک باره به 
رشــدی نزدیک بــه چهار درصد رســید ه ایم 
که در تاریخ کشور بی ســابقه است. بر اساس 
نتایج سرشماری سال 75 متوسط رشد سالانه 
جمعیت دوباره روند کاهشی به خود گرفت و به 
1.۹٦ درصد رســید و این روند کاهشی تا سال 

13۹5 ادامه داشت.
مقایســه نرخ باروری)تعداد فرزند به ازای هر 
مادر( از ســال 132۹ تا 13۹8 بین کشورهای 
ایــران، چیــن، اســراییل، آمریکا و روســیه 
داده هایی را برایمان آشــکار می کند که قطعاً 
جای تأمل دارد. در ســال 132۹ ایران با ۹2.٦ 
درصد نرخ باروری صدرنشــین این دسته بندی 
بود و نرخ باروری چین ٦.٦7 درصد، اســرائیل 
۴.52 درصــد، آمریکا 3.05 درصد و روســیه 
2.81 درصد بود. اما در سال ۹8 اسرائیل با 3.2 
آمریکا 1.78درصد  روسیه 1.82درصد،  درصد، 
و چین بــا 1.71 درصد رتبه یک تا چهارم این 
دســته بندی را به خود اختصاص دادند و رتبه 
آخــر ایران با نرخ باروری 1.٦2 درصد نشــان 
می دهد که فرزندآوری از دهه 70 دچار کاهش 
شدیدی شده اســت.تغییر در ســبک زندگی 
اســلامی و ایرانی، تاثیرات شــدید استفاده از 

روش هاي پیشــگیري از بارداري، افزایش سن 
ازدواج، افزایش طــلاق در مقابل ازدواج و ... 
بخشی از عواملی هستند که باعث شده تمایل 
بــه ازدواج و به تبع آن نرخ فرزندآوری کاهش 
پیدا کند. کاهش نرخ باروری ایران که در تاریخ 
بشریت بی سابقه بوده امروز در جهت معکوس 
پیش می رود. مشکلات و فشارهای اقتصادی 
نیز انگیزه امید به زندگی و اشــتیاق به ازدواج 

و فرزندآوری را در جوانان کاهش داده است.
اخبارهــای هشــداردهنده ای کــه از ســمت 
مســؤولان مبنی بــر کاهش و ســالخوردگی 
جمعیت به گوش می رســد، ترس و نگرانی ها 
را در بین مردم ایجاد کرده اســت، همین امر 
باعث شــد تا با استاد جمعیت شناسی دانشگاه 
تهران گفت وگویی داشــته باشــیم و از چرایی 

وقوع چنین شرایطی بپرسیم.
محمــد میرزایــی در گفت وگــو بــا خبرنگار 
»روزنامــه صبــح امــروز« بــا بیــان اینکه 
»سالخوردگی جمعیت یک مفهوم آماری است 
که پیامد کاهش باروری می باشد« اظهار کرد: 
کشورهای آفریقایی در  قرن 20 و21 با کاهش 

باروری مواجه شدند، همچنین تقریباً 70 سال 
اســت که اروپا با جمعیت ســالخورده زندگی 
می کند. در نیمه دوم قرن 21 تمام کشورهای 
دنیا دارای ســاختار ســنی جمعیتی سالخورده 

خواهند بود.
سالخوردگی جمعیت امری خطرناک نیست

اســتاد جمعیت شناسی دانشگاه تهران با تأکید 
بر این مطلب که سالخوردگی جمعیت چالشی 
اســت که باید با آن مواجه شــویمُ ولی امری 
خطرناک نیست، افزود: تلاش ما همچنان باید 
در کاهش مرگ ومیر پایین باشــد. از دهه ٦0 
تاکنون بارها گفته ایم باروری نباید ســطح زیر 
جانشینی قرار بگیرد، اما متأسفانه از اواخر دهه 

80 در این ورطه افتاده ایم.
را  زادوولــد  میــزان  افزایــش  راه حــل  وی 
توانمندســازی جوانان و تســهیل امر ازدواج 
توصیف کــرد و ادامــه داد: در حال حاضر در 
پنجره جمعیتی قرار داریم که دولت باید برای 
توانمند کردن جوانان برنامه داشــته باشد، زیرا 
بهترین راه برای افزایش باروری تســهیل در 
ازدواج جوانان اســت.میرزایی با اشاره به اینکه 
وقتی از باروری صحبت می کنیم منظور تمامی 
زنان 15 تا ۴۹ ســال است، تشریح کرد: نکته 
مهم این اســت که چند درصد از این دســته 
ازدواج کرده اند. اگر میانگین نوزادانی که متولد 
می شــوند کمتر از 2.1 درصد باشد زیر سطح 
جانشینی اســت. در حال حاضر باروری ایران 
با میانگین 1.8 و 1.۹ زیر سطح قرار جانشینی 
دارد، اما در بــاروری نکاحی میانگین فرزندان 
بیشــتر از سه است، پس جلوگیری از تأخیر در 

ازدواج بسیار حائز اهمیت است.
مشــاور مؤسســه مطالعــات و مدیریت جامع 
جمعیت کشــور ادامه داد: میانگین سن ازدواج 
در زنان 2۴ ســال اســت اگر میانگین به 22 
سال برســد همین امر، باروری را بالای سطح 
جانشــینی می برد. راه حل خروج از زیر ســطح 
جانشینی تسهیل در امر ازدواج است که باعث 

می شود، چالش جمعیتی نداشته باشیم.
وی در خصوص مفهوم ســالخوردگی جمعیت 
خاطرنشــان کرد: در ســال 1۴30 بیش از 15 
درصــد جمعیت ما بالای ٦5 ســال و بیش از 
٦0 درصــد جمعیت 15 تا ٦0 ســاله خواهند 
بود که دولت باید با برنامه ریزی های مناســب 
چالش هــای موجود را حل کنــد. درواقع باید 
فضایی فراهم شود تا متخصصان و کارشناسان 
حوزه جمعیــت در این خصوص صحبت کنند. 
رشد جمعیتی باید در حد چند رقم اعشار باشد، 
اما نباید صفر و منفی شود. باید تلاش کنیم در 
طول 30 ســالی که وقت داریم رشد جمعیتی 
ایران منفی نشود که بهترین راهکار تسهیل در 

امر ازدواج است.
پاس کاری طرح »جمعیت و تعالی خانواده« 

در بین بهارستانی ها
نمایندگان مجلس نهم پس از تأکیدات رهبری 
بر موضــوع کاهش جمعیت طــرح »جمعیت 
و تعالــی خانــواده« را تهیــه و تنظیم کردند 
طرحی که در طول این ســال ها در پیچ و خم 
کمیسیون های خانه ملت در گردش بود. طرح 
»جمعیــت و تعالی خانواده« پــس از افزایش 
نگرانی ها نســبت به حرکت جمعیت کشور به 
سمت ســالمندی با هدف تشــویق جوانان به 
ازدواج، فرزنــدآوری و در نهایت افزایش نرخ 
رشد جمعیت تنظیم شــد. این لایحه در طول 
این مــدت مورد بی مهــری ادوار مجلس قرار 
گرفت و با وجود نیــاز مبرم جامعه به تصویب 
مفــاد آن و تأکیدات مکرر کارشناســان حوزه 
خانواده مبنی بــر لزوم تصویب طرح، هیچ گاه 
بــه تصویب نهایی نمایندگان نرســید. در این 
طرح به منظور تشــویق زوجیــن و جوانان به 
فرزندآوری و ازدواج، مشــوق های متعددی در 
نظر گرفته شــده بود تا با ایجاد شرایطی ویژه 
زوجین ترغیب به تولد فرزندان بیشــتر شود. از 
سوی دیگر تسهیل مسیر ازدواج برای دختران 
و پسران به منظور مقابله با افزایش سن ازدواج 

و کاهش آســیب های اجتماعی از دیگر اهداف 
این طرح بود که به دلیل داشتن بار مالی برای 

دولت، به مرحله اجرا نرسید.
اما منتخبین مــردم در مجلس یازدهم اذعان 
دارند قرار اســت بــه خاک خــوردن چندین 
ســاله طرح »جمعیت و تعالی خانواده« پایان 
دهند. نایب رئیس مجلس شــورای اســلامی 
گفته: »طبق بررســی های انجام شــده تمایل 
خانواده های ایرانی به داشــتن نزدیک به سه 
فرزند اســت به همین دلیــل وظیفه دولت و 
مجلس این اســت که این مسیر را باز و آسان 

کنند تا جامعه به خواست خود برسد«.
حال آنکه با بررســی های موجود این موضوع 
مصداق پیدا نمی کند. شــاید بهتر باشد مدیران 
به جای آنکه از پشت میزهای مدیریتی کشور 
را مدیریت کنند بیشــتر در بیــن مردم عادی 
رفت وآمد داشــته باشــند تا علاوه تجدیدنظر 
در سیاست های کلانشــان به عمق ماجرا پی 
بــرده و در نهایت راهکارهایی را ارائه کنند که 
موجب تنش  و آشــفتگی روانی برای مردم به 

ویژه جوانان نشود.

جلسه محاکمه متهمان پرونده موسوم به هلدینگ آفتاب در مشهد برگزارشد؛

کلاهبرداری از عاشقان مدرک!
مشــارکت در کلاهبرداری شبکه ای و اخلال 
در نظــام اقتصادی از طریق فــرار مالیاتی از 
جمله اتهامات متهمان/ جعل مهرها و مدارک 

موسسات علمی و آموزشی داخلی و خارجی
جلسه دادگاه رســیدگی به اتهامات 15 متهم 
پرونده موســوم به هلدینگ آفتاب به ریاست 
قاضی ســید هادی منصوری و در قالب شعبه 
ویژه رســیدگی بــه پرونده اخــلال گران و 
مفســدان در نظام اقتصادی کشور مستقر در 
مشــهد و با حضور متهمــان و وکلای مدافع 
آنها، نمایندگان سازمان ها و ادارات، جمعی از 
شکات و وکلای آنها، نماینده دادستان عمومی 

و انقلاب مرکز خراسان رضوی برگزار شد.
قاضی با اشاره به نحوه تشکیل پرونده و قرائت 
اسامی متهمان گفت: پرونده دارای 15 متهم 
و بیــش از ۴0 جلد و بیــش از ٦ هزار برگ و 

اسناد است.
مشارکت در کلاهبرداری شبکه ای و اخلال 
در نظام اقتصادی از طریق فرار مالیاتی از 

جمله اتهامات متهمان
پــس از آن رییس دادگاه از نماینده داســتان 
خواست تا به قرائت کیفرخواست صادره توسط 
دادســرای عمومی و انقلاب مرکز خراســان 

رضوی نسبت به متهمان بپردازد.
نماینده دادستان مرکز خراسان رضوی با قرار 
گرفتن در جایگاه ضمن قرائت کیفرخواســت 
متهمین گفت: متهم ردیف اول امیررضا ثابت، 
 باتشــکیل یک شــبکه بزرگ اقدام به انجام 
اقدامات غیرقانونــی از جمله جعل مهر مراکز 
آموزش عالی و صدور مدارک جعلی می کرده 

است.
طبق اعــلام نماینــده دادســتان عمومی و 
انقلاب مرکز خراسان رضوی، اخلال در نظام 
اقتصادی کشور و تشکیل شبکه کلاهبرداری 

و فرارمالیاتی از جمله اتهامات متهم است.
نماینده دادســتان گفت: متهم ردیف اول در 
اوایل سال 1380 شمسی در موسسه ای تحت 

عنــوان پیک آفتاب فعالیت خــود را در زمینه 
تبلیغات آغــاز کرده و در ســال 1388 اقدام 
به تاسیس موسســه ای تحت عنوان فرهنگ 
و هنر آفتاب درحوزه برگــزاری همایش ها و 

نمایشگاه ها می نماید.
اقدامات پوششی از طریق موسسات دیگر

وی ادامــه داد: امیررضــا ثابت در راســتای 
فعالیت های خود با اقدامات پوششی از طریق 
موسســات دیگری مانند موسسه غیرتجاری 
فرهنگ و هنر آبنوس، شرکت آفتاب فرهنگ 
و هنر سامان، موسسه ســلام همشهری و... 

عمل می کرده است.
غرابادیان به عنوان نماینده دادســتان شــیوه 
ارتکاب بزه جعل در شبکه کلاهبرداری توسط 
متهم ردیف اول را تشــریح کرد و گفت: امیر 
رضا ثابت از ۴ طریق جعل مدارک موسســات 
علمی آموزشــی داخلی، ارائه مدرک از سوی 
موسســات جعلی و کاغذی، ارائــه مدرک از 
سوی موسسات و دانشگاه های جعلی خارجی 
و جعــل مــدارک صلاحیت شــغلی، فعالیت 

می کرده است.
انعقــاد قرارداد با موسســات و مراکز آموزش 
عالی و دستیابی به آخرین نمونه گواهینامه ها، 
مهر هــا و نمونه امضا ها از جمله شــیوه های 
بکارگرفته شده توســط متهم است. متهمین 
بــا اقدامات شــبکه ای ضمــن کلاهبرداری، 
به ساحت علمی کشــور صدمه زده و موجب 

اخلال در نظام اقتصادی شده اند.
سو استفاده از تب مدرک گرایی 

پس از قرائت کیفرخواســت توســط نماینده 
دادســتان عمومی و انقلاب مرکز خراســان 
رضــوی، قاضی از دادیار حوزه پیشــگیری از 
جرم دادســرای عمومی و انقلاب دادســتانی 
مشــهد خواســت تا به ارائه مطالــب خود به 
نمایندگی از دادســتان مرکز خراسان رضوی 

بپردازد.
بهشتی با تشریح اقدامات معاونت پیشگیری از 

جرم دادسرای عمومی و انقلاب مشهد گفت: 
باحمایت های ریاســت کل دادگستری استان 
و دادســتان، شــاهد یک اتفاق خوب دراین 
میان هســتیم و آن اتفاق خوب آن است که 
این اولین پرونده از این نوع اســت که دارای 
پیوســت پیشــگیرانه بوده و در همین راستا 
اقدامات بســیار ارزشــمندی به انجام رسیده 

است.
رییــس کارگــروه هم اندیشــی نظــارت و 
پیشــگیری از جرایم آموزشی استان خراسان 
رضــوی همچنین خطاب به افــرادی که به 
دنبال ســو اســتفاده از تب مدرک گرایی در 
جامعه هستند، گفت: اقدامات موسسات فعال 
در این حوزه رصد شــده و بــا هرگونه تخلف 
و قانون شــکنی که نتیجــه آن هتک جایگاه 
 علم و دانش در جامعه باشــد. برخورد خواهد 

شد.

بهشتی از مسئولان و متولیان امر 
نیزخواست تا وظایف قانونی خود را به دقت 

انجام دهند.
پس از اظهــارات دادیار معاونت پیشــگیری 
از جــرم دادســرای عمومــی و انقلاب مرکز 
خراســان رضوی، قاضی از نماینــده وزارت 
علوم تحقیقات و فناوری خواست تا به عنوان 
شاکی در جایگاه قرار گرفته و به بیان شکایت 
مطروحــه بپردازد.با اعلام شــکایت نماینده 
وزارت آمــوزش عالی، به ترتیب کارشــناس 
مسئول هیات نظارت و ارزیابی آموزش عالی 
خراســان رضوی و نماینده اداره کل بازرسی 
خراســان رضوی در جایگاه قــرار گرفته و به 
تشریح اقدامات خلاف قانون متهم ردیف اول 
پرداختند.در این هنگام با درخواســت نماینده 
دادســتان و موافقت رییس جلســه، کلیپی از 
نحوه فعالیت هلدینگ آفتاب و اقدامات متهم 
ردیف اول درصحن علنــی دادگاه به نمایش 
درآمد که طی آن به صدمات مختلف وارد شده 
مادی و معنوی به اشــخاص حقیقی و حقوقی 

اشاره شده بود.
۹0 میلیارد تومان صدمه به بیت المال

پس از ارائه گزارش توســط کارشناس رسمی 
دادگســتری در خصــوص تخلفــات صورت 
پذیرفتــه در ایــن پرونده، نماینده ســازمان 
امور مالیاتی نیز به دســتور ریاست دادگاه در 
جایگاه قرار گرفت و صدمات مالی ناشــی از 
اقدامات متهمین این پرونده را تشــریح کرده 
و گفت:فــرار مالیاتی صدمات جبران ناپذیری 

به اقتصادکشور وارد می کند و در این پرونده 
متاسفانه شاهد چنین بلیه ای هستیم.

اقدامات متهم حدود ۹0 میلیارد تومان صدمه 
بــه بیت المــال وارد کرده اســت. این جمله 
بخش هایی ازگفته های نماینده ســازمان امور 
مالیاتــی بود که در صحن علنی دادگاه مطرح 
شد.نماینده اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
خراسان رضوی نیز که به دستور رییس دادگاه 
در جایگاه نمایندگان ادارات و سازمان ها قرار 
گرفته بود خاطر نشــان کرد: گزارش تخلفات 
متعدد این موسسه پس از طرح و رسیدگی در 
نهاد ذیصلاح منجر به لغو مجوز موسســه می 
شــود؛ اما پس از لغو مجوز موسسه متاسفانه 
متهم ردیف اول به تخلفات خود به شیوه های 
مختلف ادامه داده است.در این هنگام با اعلام 
قاضی، اولین جلســه رســیدگی تمام و ادامه 

دادگاه به صبح فردا موکول شد.
کیفرخواست صادر  براساس  گزارش،  بنابراین 
شده از ناحیه دادسرای عمومی و انقلاب مرکز 
کلاهبرداری  در  مشــارکت  رضوی؛  خراسان 
شبکه ای، اخلال در نظام اقتصادی از طریق 
فرار مالیاتی، پول شــویی، مشارکت در جعل 
مــدارک تحصیلــی دانشــگاه های خارجی و 
مؤسســات آموزش عالی، جعــل مهر وزارت 
علوم، تحقیقات و فناوری و مهر تأییده مدارک 
وزارت مزبور، نشر اکاذیب رایانه ای، جعل مهر 
و علامت شرکت شاکی خصوصی و مشارکت 
در جعل رایانه ای ۹۹ سایت؛ از اتهامات مطرح 

شده در این پرونده است.

مشارکت در کلاهبرداری 
شبکه ای، اخلال در نظام 
اقتصادی از طریق فرار مالیاتی، 
پول شویی، مشارکت در جعل 
مدارک تحصیلی دانشگاه های 
خارجی و مؤسسات آموزش 
عالی، جعل مهر وزارت علوم، 
تحقیقات و فناوری و مهر تأییده 
مدارک وزارت مزبور، نشر 
اکاذیب رایانه ای، جعل مهر و 
علامت شرکت شاکی خصوصی و 
مشارکت در جعل رایانه ای ۹۹ 
سایت؛ از اتهامات مطرح شده در 
این پرونده است 

نرخ باروری اسرائیل 
با 3.2 درصد، روسیه 
۱.۸2درصد، آمریکا 
۱.۷۸درصد، چین ۱.۷۱ و 
ایران ۱.۶2درصد در سال 
۱3۹۸ ، نشان می دهد 
که فرزندآوری در ایران 
از دهه ۷۰ دچار کاهش 
شدیدی شده است

 محمد میرزایی: 
در حال حاضر در پنجره 
جمعیتی قرار داریم، 
دولت باید برای توانمند 
کردن جوانان برنامه 
داشته باشد، زیرا بهترین 
راه برای افزایش باروری 
تسهیل در ازدواج جوانان 
است
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اهدای گواهینامه ثبت جهانی دوتار به 
استاد عثمان محمدپرست

رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی 
خواف گفت: »نســخه ای از گواهینامه ثبت جهانی دوتار 
که به دو زبان انگلیسی و فارسی نگارش شده، به استاد 

عثمان محمدپرست اهدا شد«.
به گــزارش روزنامه» صبح امروز« و بــه نقل از روابط 
و  گردشــگری  میراث فرهنگــی،  کل  اداره  عمومــی 
صنایع دســتی خراســان رضوی، محمــود باعقیده روز 
یکشنبه 5 مردادماه 13۹۹ با اعلام این خبر افزود: »این 
گواهینامــه از طرف دکتر بهروز وجدانــی که عهده دار 
پرونــده ثبت جهانــی دوتار با عنوان »مهارت ســنتی 
ساختن و نواختن دوتار« در یونسکو بود به استاد عثمان 

محمد پرست اهدا شده است«.
او ادامه داد: »در بخشــی از پیام دکتر وجدانی به استاد 

عثمان آمده اســت: »سپاس فراوان من را خدمت استاد عثمان محمدپرست )عثمان خوافی( 
نوازنده منحصر به فرد دوتار برســانید، برای این انســان شریف و نوازنده بی ادعا که خیلی از 
هنرمندان طراز اول کشور برخی از آلبوم های معروف خود را مرهون نغمه های دلنشین دوتار 

او هستند، آرزوی سلامتی و شادی دارم«.
در ادامه آمده اســت: »با توجه به این حقایق و شخصیت شجاع، بی ریا و مهربان او بود که 
اینجانب که پژوهش و نگارش و مدیریت پرونده ثبت شــده در سال 13۹8 در یونسکو را به 
عنوان میراث جهانی عهده دار بودم. گواهینامه انگلیسی را همراه با متن فارسی که خودم تهیه 
کرده بودم، با عنوان »مهارت های سنتی ساختن و نواختن دوتار« را به خانواده ایشان تقدیم 

کردم که زینت بخش اتاق محل زندگی ایشان باشد«.
این لوح به نمایندگی از دکتر وجدانی توســط محمود باعقیــده رئیس اداره میراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دســتی خواف و علی تاجیک رئیس اداره فرهنگ و ارشــاد اســلامی 

شهرستان خواف به استاد محمدپرست تقدیم شد.
عثمان محمدپرســت در ســال 1307 در شهر خواف در خراســان رضوی متولد شد، عثمان 

محمدپرست دوتار نواز ایرانی از 10 سالگی با دوتار مأنوس شد.
عثمان محمدپرســت آثار مطرح و معروفی دارد که از چاوشــی و ســرحدی گرفته تا دیگر 

مقام های این دیار، اجراهای گوناگونی را درعین وحدت آفریده است.
محمد پرست دیر زمانی است که دارای فعالیت های خیرخواهانه در حوزه مدرسه سازی است.
8 شــهریور 13۹٦، نخستین کاشی ماندگار خراسان رضوی در راستای حفظ میراث ناملموس 
کشــور از سوی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی خراسان رضوی بر سر در 

منزل عثمان محمدپرست نصب شد.
 

آلبوم شادی های اقوام ایرانی منتشر می شود
آلبومــی از مجموعه  »شــادی های 
اقوام ایرانی« با حال و هوای آیینی 
به زودی توســط گروه اوستا منتشر 

می شود.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و 
به نقل از ایســنا، آرش اوستا پس از 
۴ سال پژوهش، گردآوری و تنظیم، 
28 قطعه را در قالب شادی های اقوام 

ایرانی جمع آوری کرده که در نخستین آلبوم 12 قطعه را با گروه اوستا منتشر خواهد کرد.
ارکستراسیون این آلبوم مبتنی بر سازهای ایرانی با همراهی سازهای زهی است و از سازهای 
بومی هر منطقه برای رنگ آمیزی قطعات اســتفاده شــده است. اشــعار این آلبوم به زبان و 
گویش هر منطقه اســت اما ترجیع بند هر قطعه به زبان فارسی هم خوانده می شود که زبان 
وحدت همه  اقوام ایرانی اســت و باعث می شود تا همه  اقوام بتوانند از قطعات مختلف آلبوم 

لذت ببرند و در عین  حال به اصل قطعه و معنی شعر لطمه ای وارد نشود.
آرش اوســتا که علاوه بر تنظیم، خواننده  قطعات نیز هســت درباره این امر گفت که تجربه  
خوانندگی در این آلبوم از جهت نوع مخارج اصوات و لحن قطعات بسیار ارزنده بود و امیدوار 

است که این آلبوم بعد از ۴ سال کار پژوهشی به زودی منتشر شود.
سرپرست گروه اوستا در مورد تنظیم این آلبوم توضیح داد: در تنظیم قطعات هم از هارمونی 
ایرانی و هم از هارمونی موســیقی کلاســیک جهانی بهره بردم. همچنین در تنظیم برخی 

قطعات از گروه کر استفاده شده است.
این خواننده و آهنگ ســاز در پایان اظهار کرد که آلبوم »شادی های اقوام ایرانی« به صورت 
صوتی و تصویری ارائه می شود. او با تأکید بر بخش تصویری اشاره می کند که ویژگی تصویر 
به گروه مخاطب امکان می دهد تا به خوبی با فضای آیینی آلبوم عجین و با ســازها و لباس 

محلی اقوام ایرانی بهتر آشنا شود.

کیهان کلهر قطعه ای با ساز کمانچه به 
کودکان سرپل ذهاب هدیه می کند

کیهان کلهر قطعه ای با ساز کمانچه 
را برای همدردی بــا کودکان زلزله 
زده ســر پل ذهاب تقدیم یک فیلم 
روزنامه»صبح  گزارش  کرد.به  کوتاه 
امروز« و به نقل از خبرگزاری صبا، 
فیلم کوتاه »رقص روی بادکنک ها« 
به نویســندگی وحید شــیخ زاده و 
کارگردانی میثــم محمدخانی که با 

موضوع کودکان سر پل ذهاب ساخته می شود، به مرحله پیش تولید رسید.
کیهان کلهر اســتاد موســیقی که اصلیتی کرمانشــاهی دارد در فیلم کوتــاه »رقص روی 
بادکنک هــا« نوازندگی با ســاز کمانچــه را به عهــده دارد. این قطعه بــرای همدردی با 
کودکان کرمانشاهی ســر پل ذهاب به این فیلم کوتاه اهدا می شود.تهیه کنندگی این کار را 
محمدحســین تقوی عهده دار است و به زودی اسامی بازیگران و عوامل فیلم کوتاه »رقص 

روی بادکنک ها« اعلام خواهد شد.

دعوت از سه فیلم ایرانی در جشنواره 
ترانسیلوانیا

نوزدهمین جشنواره فیلم ترانسیلوانیا در کشور رومانی دو فیلم داستانی و یک مستند ایرانی را 
به نمایش می گذارد. به گزارش روزنامه» صبح امروز« و به نقل از ایسنا،  این رویداد سینمایی 
که از تاریخ 31 جولای تا 10 اوت )10 تا 1۹ مرداد(  برگزار می شــود در بخش رقابتی اصلی 
خود که ویژه فیلم های اول یا دوم کارگردانان اســت میزبان فیلم »مســخره باز« ســاخته 

همایون غنی زاده خواهد بود. 
همچنین فیلم »متری شــیش و نیم« ســاخته سعید روســتایی نیز در بخش سوپر نووا این 
جشــنواره به روی پرده می رود و »کاغذ پاره ها« ســاخته بهزاد نعلبندی در بخش مســتند 

حضور دارد.
ســال گذشته فیلم »مغزهای کوچک زنگ زده« ساخته هومن سیدی نماینده سینمای ایران 

در جشنواره بین المللی فیلم ترانسیلوانیا بود.

خبر

مجید مظفری، بازیگر سینما مطرح کرد؛

در فیلم های دهه ۶۰  
شخصیت ها اغراق شده بود

مجید مظفری بازیگر پیشکســوت ســینما، 
تلویزیــون و تئاتر، متولــد 22 بهمن 132۹ 
در تهران اســت که تا پیش از ورود به حرفه 
بازیگری کارمند شرکت مرسدس بنز بود. او 
فعالیت حرفه ای خود در سینما و تلویزیون را 
از ســال 1350 آغاز کرد و یک دوره 5 ماهه 
بازیگری را در دانشگاه ون سن پاریس پشت 
سر گذاشت. بیشک وی نیاز به معرفی ندارد. 
چراکه او را می توان از بازیگران نام آشــنای 
پس از انقلاب دانست که در کارنامه خود هر 

گونه ژانری را تجربه کرده است.
مظفری برای بــازی در فیلم مســافران از 
برنده ســیمرغ  بیضایی  بهرام  ســاخته های 
بلوریــن بهترین بازیگر نقــش مکمل مرد و 
برای بازی در فیلم های سگ کشــی، جنگ 
نفت کش ها و ســایه های هجــوم کاندیدای 
بهترین بازیگر نقش اول مرد از جشنواره فیلم 
فجر شد. این هنرمند پیشکسوت درباره نحوه 
ورود خود به سینما، همکاری با بهرام بیضایی 
و حضور در مجموعه های تلویزیونی ساعاتی 
را بــه گفتگو با خبرگزاری صبا گذراند که در 

ادامه بخشی از آن را می خوانید.
شــاید هنوز خیلی ها ندانند که چطور وارد 
سینما شــدید. از ماشین تا سینما فاصله 

زیاد است!
در آغاز علاقه ام تنها معطوف به مسایل فنی 
به ویژه ماشــین بود و برای همین استخدام 
کارخانه اتومبیل ســازی شــدم. در آن زمان 
دوســتی به نام محســن مرزبان داشتم. وی 
روزی از من خواســت بــه تئاتری برویم. در 
ســالن تئاتر به واســطه آشــنایی مرزبان با 
عوامل، درخواســت شد که در آن نمایش به 
عنوان عوامل پشت پرده حضور داشته باشم. 
به این شکل که به همراه فردی دیگر، یکی 
از بازیگــران را روی صحنــه می آوردیم. در 
ادامه به واسطه غیبت بازیگر نقش منفی آن 
نمایش فرصــت پیدا کردم تا جای وی را در 
آن نمایــش بگیرم. بعــد از آن روز بازیم در 
تئاتر شروع شد. سپس با حسن شیروانی آشنا 
شــدم که کلاس های بازیگری نیز داشــت. 
من در کلاس هایش ثبت نــام کردم. بعد از 
مدتی شیروانی اقدام به ساخت فیلم سینمایی 
»پایان تاریکی« کرد که من نیز در آن نقشی 
کوچکی داشتم. تجربه بازی در این فیلم مرا 
شیفته سینما کرد، پس کارخانه اتومبیل سازی 
را رها کردم و به اتفاق محسن مرزبان دفتری 
ســینمایی برپا کــردم. در آن دفتر اولین کار 
حرفــه ای خود تئاتر»آ ســید کاظم« بود که 
این نمایش ٦0 اجرا داشــت. همچنین در آن 
مقطع عباس جوانمرد از من دعوت کرد تا به 
اداره تئاتــر روم و در نمایش هایی به صورت 

قراردادی بازی کنم.
به عنــوان بازیگری که ســینمای قبل از 

انقلاب را تجربه کرده است، تعریفتان از 
فیلم های آن دوران چیست؟

نگاهم به سینمای قبل از انقلاب سیاه و سفید 
نیست. در آن دوران ما دو گونه فیلم داشتیم؛ 
ابتدا فیلم هایی که توسط فیلمسازان جوان و 
پیشرو دنبال می شد. این گروه آثاری ساختند 
که هــر یک از آن ها افتخــاری برای تاریخ 
ســینمای ایران محسوب می شــد. داریوش 
مهرجویی، بهرام بیضایی، مســعود کیمیایی، 
ناصر تقوایی، فرخ غفاری و… از جمله این 
هنرمندان بودند. در کنار این ســینما، شکلی 
دیگر از فیلمســازی وجود داشت که آن را به 
نام سینمای فارســی می شناسیم. این سینما 
نشئت گرفته از جامعه بود، برای همین نگاه 
سیاه به آن صحیح نیست. این ژانر سینمایی 
در آن دوران مخاطبان فراوانی داشت و امروز 
هم همان سینما به نوعی دیگر وجود دارد. با 
این تفاوت که به جای کاباره، ویلا جایگزین 

شده است!
اولین فیلم بعد از انقلاب  شــما »دانه های 
گندم« )۱3۵8( بود. درباره شروع کارتان 

در سینمای بعد از انقلاب توضیح دهید؟
ســال 58 از طریــق محمود کوشــان که 
هــم محلــه ای هم بودیــم بــازی در فیلم 
ســینمایی»دانه های گندم« به من پیشنهاد 
شــد. بعد از این فیلم، در اولیــن فیلم دفاع 
مقدســی کشــورمان که »عبــور از میدان 
مین« بــود حضور پیدا کــردم. در ادامه نیز 
»تنوره دیــو« و »آوار« را بازی کردم. درباره 
فیلم ســینمایی »آوار« که تا به حال بار ها از 
تلویزیون پخش شــده باید بگویم کارگردانی 
کار را ســیروس الوند برعهده داشــت. این 
فیلــم یک اثر به واقع خودشناســانه بود که 
به احوال آدم ها توجه دارد. »آوار« در شــیراز 
جلوی دوربین رفت و دوماه هم فیلمبرداری 
آن طول کشید. در این فیلم با بزرگانی چون 
جمشــید مشایخی، هادی اســلامی، محمد 
الماســی، فرامــرز قریبیان  مطیع، جهانگیر 
همبازی بودم. این فیلم توانست فروش بسیار 
خوبی در ســینما ها داشته باشــد. فیلم هایی 
کــه آن دوران بازی کــردم عموما کار های 
بود. »یوزپلنگ«، »تشکیلات«،  پرفروشــی 
»کشــتی آنجلیکا« و… آثاری هســتند که 
توانســت گیشــه ها را تســخیر کند. درباره 
چگونگی حضورم در »کشــتی آنجلیکا« باید 
بگویم که در فیلم »گل مریم« مشغول بازی 
بودم که تهیه کنندگی آن را علی اکبر عرفانی 
بر عهده داشت. همین امر باعث حضورم در 
»کشتی آنجلیکا« شــد و این افتخار این را 
داشــتم که با عزت الله انتظامی بازی داشته 

باشم.
در ادامه راه با بهرام بیضایی در »مسافران« 

همکاری داشتید؟

اتفاقی رخ داد که من برای دو ســال سینما 
را کنار گذاشــتم، حتی به گلشــهر کرج نقل 
مکان کرده و برای خــود مغازه لوازم یدکی 
باز کردم. یک روز مشغول حساب کتاب بودم 
که دیدم پشت پنجره مغازه دو نفر ایستاده اند. 
وقتی دقیق شدم فهمیدم یکی از آن ها بهرام 
بیضایی و دیگر حمید ســلامت است. آن ها 
بــه داخل مغــازه آمدند و مشــغول صحبت 
شــدیم. آن ها برای نهار به منزلم آمدند و تا 
پاسی از شــب با آن ها حرف زدم. در همین 
شب پیشــنهاد بازی در »مسافران« را بهرام 
بیضایی به من داد، امــا درباره چرایی قبول 
این نقش پس از دو سال دوری از سینما این 
بود که به خودم قول داد بودم، اگر قرار است 
بازگشــتی مجدد به ســینما داشته باشم، آن 
اتقاق با یک فیلم خوب رخ دهد. خواسته ای 

که به نظرم رخ داد.
درباره ســیمرغی که برای این فیلم دریافت 

کردم باید بگویم که این جایزه برایم به شدت 
مشــکوک بود. درباره این جایزه یک سوال 
از هیــات داوران آن دوره دارم کــه هنوز به 
آن جواب داده نشــده اســت، چگونه به من 
سیمرغ نقش مکمل دادند، درحالی که در آن 
فیلم من نقش نخســت بــودم؟ برای همین 
نمی خواستم جایزه را بگیرم، اما، چون جایزه 

را حجت الاســلام محمد خاتمی می دادند به 
من گفتند که خوب نیســت جایزه را نگیرم. 
درضمن می خواستم جایزه خود را به جهانگیر 
فروهر تقدیم کنــم که باز هم مرا از این امر 

باز داشتند.
دربــاره جوایز فیلم فجر یــک خاطره جالب 
دارم. هنگامی که فیلم »عبور از میدان مین« 
را بازی کردم قرار بود جایزه نقش اول به من 
داده شــود، حتی به اتفــاق اکبر عالمی یکی 
از داوران آن دوره به ســینما آزادی رفتم اما 
نمی دانم چه شــد که یک دفعه جایزه عوض 
شد و ســیمرغ را به فرد دیگری دادند! برای 
همین هــم این جایزه هیچــگاه برایم مهم 

نبوده و آن را غیرعادلانه می دانم.
»جنگ نفتکش ها« و »سگ کشی« دو فیلم 
خوب دیگری بودند کــه در آن ها حضور 
داشــتید. نکته جالب این که با کارگردانان 
هر دو اثر برای بــار دوم بود که همکاری 

می کردید.
»جنگ نفتکش هــا« از آن اتفاقاتی بود که 
تا به حال در ســینمای ایــران رخ نداده بود. 
چون لوکیشن فیلم عظمتی داشت که من تا 
به حال نظیر آن را ندیده بودم. یادم هســت 
وقتــی برای اولیــن بار جلوی نــاو نفتکش 
ایستادم، حیرت کردم چون عظمت آن زبان 
را بند می آورد. اندازه آن ناو، ســه برابر زمین 
فوتبال بود. من باید آن ناو را در ظاهر هدایت 
می کــردم، بــرای همین نیاز بــود به لحاظ 
روحی، توانایی بالایی داشته باشم. یادم است 
کاپیتان آن کشــتی یک هندی بود که اتفاقا 
هیچ الگوبرداری از او نداشتم، چون دائما در 

حال خوردن بود.
به یــاد دارم برای این که بــه نقش نزدیک 
شــوم از کارگردان خواســتم قبل از شروع 
فیلمبرداری، چند روز در کشــتی زندگی کنم 
تا بتوانم با عوامل و کارکنان آن بیشــتر آشنا 
شوم. نکته دیگر که به من در این فیلم کمک 
کرد آشــنایانی بود که در بین نزدیکان خود 
داشتم. آن ها جزو پرسنل نیروی دریایی بودند 

و به من برای این فیلم بسیار کمک کردند.
درباره »ســگ کشــی« نیز یک روز بهرام 
بیضایــی از من دعوت به عمــل آورد تا به 
دفترشان بروم. وی در آنجا فیلمنامه این فیلم 
را پیشــنهاد داد. جالب اســت بدانید بیضایی 
برای فیلم هایش از همه تست بازی می گیرد 
و برایش اصلا تفاوتی ندارد که آن بازیگر چه 
جایگاهی دارد یا این که پیشتر با او همکاری 

کرده است.
»وقتی همــه خوابیم« تجربــه دیگر من با 
بیضایــی بود. این فیلم جــزو کار های خوب 
سینمای ایران است، اما در مقایسه با »سگ 
کشــی« یا »مســافران« از کیفیتی پایین تر 
بهره برده است. درباره آشنایی با بیضایی باید 

اضافه کنم در ابتدا تعدادی نمایشــنامه های 
وی را خوانده بودم. در ادامه فیلم »رگبار« را 
از وی دیدم. برای اولین بار بیضایی را پشــت 
صحنه تئاتر »آســید کاظم« دیدم. آن دیدار 
برایم بسیاری مطلوب بود چون برخوردشان 

بسیار صمیمانه بود.
در کارنامه هنــری من بازی در فیلم »تیغ و 
ابرایشــم« به کارگردانی مسعود کیمیایی نیز 
وجود دارد، اما متاسفانه هیچگاه نتوانستم در 
فیلمــی از داریوش مهرجویی یا ناصر تقوایی 
حاضر باشــم، درصورتیکه چندیــن بار این 
موقعیت پیش آمد، اما بنا به دلایلی هیچگاه 

این اتفاق رخ داد.
جدا از سینما در چند مجموعه تلویزیونی 

هم حضور داشتید.
عمــده ســریال هایی را کــه بــازی کردم، 
خوشــبختانه کار های موفقی بوده اند. »خانه 
تاریکــی«، »انقــلاب زیبــا«، »میعــاد در 
ســپیده دم«، »تا صبح«،»ســفر سبز« و… 
کار هایی بودند که همگی با اســتقبال مواجه 
شــدند. در سریال»سفر سبز« که کارگردانی 
آن را محمدحســین لطیفی بر عهده داشت 
نقش کشیشی را بازی می کردم که پدر شهید 
نیز اســت. درباره این نقــش ذکر نکته ای را 
ضــروری می دانم آن هم این که بســیاری از 
هموطنان ارامنه از من بابت این نقش آفرینی 
تشــکر کردند. چون می گفتند تا به حال هر 
نقشی که از مسیحیان در سینما تصویر شده 
با گویشــی خاص بوده اســت، اما من برای 
اولین بار بدون لهجه نقش یک مســیحی را 
بازی کردم، چون به واسطه سال ها همنشینی 
با مســیحیان در محله مجیدیه، می دیدم که 
بسیاری از آن ها دقیقا مثل ما حرف می زنند و 

دادن لهجه به آن ها کلیشه است.
شــما در فیلم های دفاع مقدســی خوبی 
حضور داشته اید. به نظرتان فیلم های این 
ژانــر در دهه ۶0 بهتــر بودند یا تولیدات 

سال های اخیر؟
فیلم های زمان حال بسیار زیباتر و باورپذیرتر 
اســت، چون در فیلم های دهــه ٦0 دائما دو 
بســیجی با دو کلاشــینکف در حال کشتن 
عراقی هــا بودنــد. وقتی ایــن صحنه ها را 
می دیدم از خود ســوال می کردم چرا جنگ 
هشت سال طول کشید؟ اما امروز فیلم هایی 
چون »تنگه ابوقریب« ســاخته می شود که 
به نظرم بســیار زیبا و واقعی بود و تماشاگر 
به خوبــی می تواند آن چیزی را که در جنگ 
رخ داده ببینــد. این اتفاق را درباره فیلم های 
انقلابی که در گذشــته ســاخته می شد هم 
می توان تعمیم داد. امروز در فیلم هایی چون 
»ماجرای نیمــروز« به زیبایی بــه اتفاقات 
انقلاب نگاه می شد، اما در دهه ٦0 به شدت 

شخصیت ها اغراق شده بود.

عملیات احداث کتابخانه شهدای گمنام 
سبزوار آغاز شد

عملیات احــداث کتابخانه عمومی شــهدای 
گمنــام ســبزوار  با حضــور نماینــده مردم 
شهرســتان در مجلس شــورای اسلامی و با 
تقبل هزینه کرد ٦ میلیارد ریالی توســط خیر 

نیک  اندیش شهرستان آغاز شد.
به گــزارش روزنامه»صبح امــروز« و به نقل 
از روابط عمومــی اداره کتابخانه های عمومی 
سبزوار، آغاز عملیات احداث کتابخانه خیر ساز  
شــهدای گمنام سبزوار با حضور بهروز محبی 
نجم آباد، نماینده مردم شهرستان های سبزوار، 
جوین، خوشــاب و جغتای در مجلس شورای 
اســلامی؛ احمد برادران، فرماندار، ســیدعلی 
کوشکی، شهردار ســبزوار و اعضای شورای 
شــهر و انجمن خیرین کتاب و کتابخانه ساز 

سبزوار برگزار شد.
نماینده مردم شهرســتان های سبزوار، جوین، 
خوشاب و جغتای در مجلس شورای اسلامی؛ 

در این مراســم با اشــاره به ضرورت ترویج 
فرهنــگ کتابخوانی در جامعه گفت: آگاهی و 
دانایی از مهمترین ارکان موفقیت و پیشرفت 
اســت و در شرایط خاص مانند ایام مواجهه با 
شــیوع ویروس کرونا این آگاهی و دانش به 

عبور جامعه از شرایط بحرانی است.
بهروز محبــی احداث کتابخانــه را گامی در 
جهت توسعه و ترویج فرهنگی منطقه عنوان 
کــرد و همراهی و همــکاری خیرین و نیک 
اندیشان شهرســتان را باعث رونق و پویایی 
فضای فرهنگی و رشد آگاهی و دانایی عنوان 

کرد.
معاون استاندار و فرماندار ویژه سبزوار در ادامه 
این مراســم توجه به توســعه زیرساخت های 
فرهنگــی و کتابخانه ای را هر هر شــرایطی، 

یکی از اولویت های شهرستان عنوان کرد.
احمــد برادران بــه مراحل ســاخت کتابخانه 

مرکزی ســبزوار نیز اشــاره کرد و ادامه داد: 
شــروع احــداث کتابخانه شــهدای گمنام با 
همکاری خیران و کتابخانه مرکزی شهرستان 
نوید بخش خبرهای خوب در حوزه کتابخانه ای 
و  تقویت مجموعه های فرهنگی و کتابخانه ای 

در آینده است.
رئیس اداره کتابخانه های عمومی ســبزوار نیز 
در این مراســم گفت: ســال۹۹ ، سال  بسیار 
پرباری در بحث کتابخانه سازی در شهرستان 

سبزوار خواهد بود.
معصومه فلاحی از اهتمام معاون اســتاندار و 
فرماندار شهرستان از  اختصاص 307 میلیون 
تومان جهت ســاخت عمومی شــهر روداب 
و 200 میلیــون تومان اعتبــار جهت کمک 
به ســاخت کتابخانه مرکــزی و 100 میلیون 
جهت تعمیر و نوسازی کتابخانه عمومی زنده 
یاد فرامرز ناوی از محل اعتبارات شهرســتان 

تقدیــر کرد. وی این همکاری را حرکتی مهم 
در رشد و رونق فضای کتابخانه ای شهرستان 

عنوان کرد.
فلاحی تاکید کرد: در حال حاضر ده کتابخانه 
عمومــی و شــش کتابخانــه مشــارکتی در 
شهرستان سبزوار به ارائه خدمات کتابخانه ای 
بــه علاقه مندان بــه کتــاب و کتاب خوانی 
می پردازند و کتابخانه عمومی شهدای گمنام 
هفدهمین کتابخانه عمومی شهرستان خواهد 

بود.

شــایان ذکر اســت پــروژه کتابخانه عمومی 
شهدای گمنام ســبزوار در زمینی به مساحت 
253 مترمربــع  واقع در ضلع شــمال غربی 
میدان انقلاب، بلوار شهدای هویزه28، توسط 
شهرداری و شــورای اسلامی شهر سبزوار به 
انجمن خیرین کتاب و کتابخانه ســاز  واگذار 
شده اســت و عباسعلی کوشکباغی، خیر نیک 
اندیش سبزواری نیز احداث این کتابخانه را با 
پیش بینی هزینه کــرد ٦ میلیارد ریالی با زیر 

بنای ۴۴5متر در دو طبقه تقبل کرده است.

فیلم های زمان حال 
بسیار زیباتر و باورپذیرتر 
است، چون در فیلم های 
دهه ۶۰ دائما دو بسیجی 
با دو کلاشینکف در حال 
کشتن عراقی ها بودند. 
وقتی این صحنه ها را 
می دیدم از خود سوال 
می کردم چرا جنگ 
هشت سال طول کشید؟ 
اما امروز فیلم هایی 
چون »تنگه ابوقریب« 
ساخته می شود که به 
نظرم بسیار زیبا و واقعی 
بود و تماشاگر به خوبی 
می تواند آن چیزی را که 
در جنگ رخ داده ببیند
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با همت اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل شهرداری مشهد

پویش اجتماعی »از حق نگذریم« آغاز شد
پویش اجتماعــی »از حق نگذریم« 
با هدف آشــنایی مــردم از حقوق و 
مسئولیت های شهرنشینی آغاز شد. 

به گزارش صبــح امروز ، این پویش 
از  اجتماعی با هدف آشــنایی مردم 
شهرنشینی  های  مسئولیت  و  حقوق 
تحت عنوان »از حــق نگذریم« به 
همت اداره کل روابط عمومی و امور 
بین الملل شهرداری مشهد آغاز شد.

بر همین اســاس 70 استرابرد در قالب ۹ طرح با مضمون بندهای منشور حقوق شهر نشینی 
و 75 بیلبورد نیز در قالب ۹ طرح با مضامین دیگری از بندهای حقوق شهرنشــینی در نقاط 

مختلف شهر با هدف آشنایی مردم با حقوق و مسئولیت هایشان اکران شده است.
همچنین تلویزیون های شــهری نیز در چهارچوب پویش اجتماعی »از حق نگذریم« اکران 

هایی با مضمون حقوق شهر نشینی خواهند داشت.

شهردار مشهد به کرونا مبتلا شد
محمد رضا کلایی شهردار مشهد به 
بیماری کووید - 1۹ مبتلا شــد. به 
انتشــار  گزارش صبح امروز، در پی 
خبر ابتلای شهردار مشهد به بیماری 
کووید- 1۹ توسط یک عضو شورای 
اسلامی شهر مشــهد، خبرنگار ایرنا 
پیگیــر موضــوع از روابــط عمومی 
شهرداری شد که روابط عمومی این 

موضوع را تایید کرد.
طبــق اطلاعــات روابــط عمومی 

شهرداری مشهد، امروز نتیجه آزمایش کرونای کلایی مثبت اعلام شده و وی در منزل خود 
قرنطینه شده و دارای وضعیت عمومی مساعدی است.

براســاس آخرین آمار رسمی تاکنون 2۹1 هزار و 172 نفر در ایران به طور قطعی به ویروس 
کرونا مبتلا شده و با فوت 21٦ نفر در 2۴ ساعت گذشته، تعداد جان باختگان کرونا در کشور 

به 15 هزار و 700 تن رسیده است.
همچنیــن تاکنــون 253 هزار و 213 نفر از بیماران در ایران بهبود یافته یا از بیمارســتان ها 

ترخیص شده اند.

آسفالت خیابان طبرسی شمالی 56
شــهردارمنطقه 3 مشــهد گفت: در 
راســتای پیگیری درخواســت های 
مردمی مبنــی بر نبود آســفالت در 
انتهای خیابان طبرســی شمالی 5٦ 
و وجود مشکلات بهداشتی همچون 
رهاکردن زبالــه ها و فاضلاب های 
خانگی در معابر، شــهرداری منطقه 
سه اقدام به بررسی و حل این معضل 

کرد.
به گزارش صبح امروز، حجت فرقانی با حضور در بین اهالی گفت:اهالی این محله درخواست 
های مکرری را به شهرداری مبنی بر نیاز این محدوده به آسفالت داده بودند که خوشبختانه 
با وجود مشــکلات حقوقی با پیگیری حوزه فنی و عمران منطقه این خیابان آسفالت شد و تا 

حدود زیادی مشکلات موجود مرتفع گردید.
فرقانی در این خصوص اظهار کرد: مبنی بر نیاز به آسفالت و نبود امکانات بهداشتی در آنجا 
تمام تلاش خود را برای پیگیری و رفع معضلات موجود به کار بستیم در این راستا شهرداری 

منطقه سه اقدام به اجرای آسفالت انتهای خیابان طبرسی شمالی 5٦ طی یک روز نمود ..
وی با بیان این مطلب که این پروژه در مساحتی بالغ بر 3800متر مربع صورت گرفته است، 
تصریح کرد:اجرای این عملیات به صورت یک لایه اجرا شــده و در آن از ۴10 تن آســفالت 

استفاده گردیده است.
فرقانی بر رعایت اصول شــهروندی تاکید کرد و افزود: یکی از مشکلات اساسی در مناطق 
کم برخوردار، رها کردن فاضلاب خانگی در سطح معابر است که این امر باعث از بین رفتن 

آسفالت، جداول و جوی های احداثی جهت جمع آوری آب های سطحی می شود.
شهردار منطقه سه خاطرنشان کرد: همزمان با اجرای آسفالت در این محدوده، جدول کانیوو 

یکطرفه کوچه به طول 370 متر نیز انجام شده است .
وی همچنین در خصوص تردد ماشــین ها و موتورســیکلت ها با سرعت بالا پس از اجرای 
آســفالت در این کوچه، عنوان کرد: مکاتباتی با ســازمان حمل و نقل و ترافیکی شهرداری 
مشــهد جهت اجرای ســرعت گیر در محدوده طبرسی شــمالی 5٦ صورت گرفته است که 

پیگیری های لازم نیز جهت اجرای سریعتر این عملیات انجام خواهد شد.

تخلیه و پلمپ 6 انبار بزرگ ضایعات در 
منطقه ۳

و  ازتخلیه  منطقه سه  شهردار 
پلمــب ٦ انبار بزرگ ضایعات 
با حکم دادســتانی و توســط 
کمیســیون بند 20 شهرداری 

منطقه خبر داد.
به گزارش صبح امروز، حجت 
فرقانــی با اشــاره بــه وجود 
در  مزاحم  مشــاغل  گسترده 
سطح منطقه گفت: در راستای 
رسیدگی به پیام های مردمی 
و شکایت شهروندان مبنی بر 

مزاحمت بعضی از واحدهای صنفی فعال در ســطح منطقه شــهرداری اقدام به بررسی و در 
بعضی از موارد پلمب این واحدها کرده است.

وی با بیان اینکه تنها در هفته گذشته ،٦ انبار ضایعات جمع اوری و پلمب گردیده است،افزود:
با شروع فصل گرما و شــیوع انواع بیماری های واگیردار و ایجاد مشکلات عدیده بهداشتی 
ناشــی از وجود انبارهای ضایعاتی در کنار مناطق مسکونی شهرداری اقدام به جمع آوری و 

پاکسازی انبارهای ضایعات مزاحم نموده است.
شــهردار منطقه3 مشهد جلب رضایت شــهروندان را مهمترین اصل در انجام فعالیت های 
شــهرداری منطقه دانست و عنوان کرد: از ابتدای سال جاری تاکنون نیز بیش از 175 صنف 
آلاینده با عقد قرارداد جهت جمع آوری زباله های غیرخانگی همکاری مطلوبی با شهرداری 
داشــته اند از سایر اصناف نیز خواست تا به این مهم توجه ویژه ای داشته باشند تا سلامت و 

بهداشت عمومی به نحو مطلوب تامین شود.
وی درپایان ابراز داشت که تلاش شهرداری بهبود روند زندگی شهروندان در شهر است و در 

راه نیل به این هدف از تمامی ابزارهای قانونی خود بهره خواهد گرفت.

خبر

معاون خدمات شــهری شهرداری مشهد گفت: خودروهای آتش نشانی از امروز )یکشنبه( 
برای جلوگیری از اتراق شهروندان در کوه پارک و بولوار فرودگاه این شهر مستقر می شوند.

به گزارش صبح امروز مهدی یعقوبی با اعلام این خبر افزود: با توجه به تاکید ستاد استانی 
پیشــگیری از ویروس کرونا مبنی بر اجــرای محدودیت ها برای هرگونه اتراق و تجمع  و 
رعایت فاصله گذاری اجتماعی، طبق برنامه ریزی های انجام شده علاوه بر استقرار ماشین 
آلات آتش نشــانی در کوه پارک و بولوار فرودگاه برای جلوگیری از هرگونه اتراق و تجمع 
، در 12 بوستان بزرگ شهر نیز 100 نیروی داوطلب برای آموزش چهره به چهره مباحث 
پیشگیری از شیوع ویروس کرونا مستقر شده اند.وی ادامه داد: همچنین روزانه 220 کارگر 
خدمات شــهری و 30 خودرو، گندزدایی و ضدعفونی اماکن عمومی و نقاط پرتردد سطح 

شهر را انجام می دهند و گندزدایی مراکز سرپوشیده نیز توسط 13 گروه ویژه انجام می شود.معاون شهردار مشهد گفت: معابر و مکان های 
حساس شهر نیز با اولویت نقاط پرتردد مانند بیمارستان ها و مراکز خرید 2 نوبت در روز  ضدعفونی می شوند.وی افزود: تمامی وسایل 
بازی در بوستان ها محصور شده و  اقدامات فرهنگی و اجتماعی در کوه پارک نیز از شب گذشته تعطیل شده  است.معاون خدمات شهری 
شهرداری مشهد گفت: خودروهای آتش نشانی از امروز )یکشنبه( برای جلوگیری از اتراق شهروندان در کوه پارک و بولوار فرودگاه این 
شهر مستقر می شوند.به گزارش صبح امروز مهدی یعقوبی با اعلام این خبر افزود: با توجه به تاکید ستاد استانی پیشگیری از ویروس کرونا 
مبنی بر اجرای محدودیت ها برای هرگونه اتراق و تجمع  و رعایت فاصله گذاری اجتماعی، طبق برنامه ریزی های انجام شده علاوه بر 
استقرار ماشین آلات آتش نشانی در کوه پارک و بولوار فرودگاه برای جلوگیری از هرگونه اتراق و تجمع ، در 12 بوستان بزرگ شهر نیز 

100 نیروی داوطلب برای آموزش چهره به چهره مباحث پیشگیری از شیوع ویروس کرونا مستقر شده اند.

رئیس کمیسیون اقتصادی، سرمایه گذاری و مشارکت های شورای شهر مشهد گفت: 
درآمد صنوف خدماتی شهر مشهد و به ویژه حوزه گردشگری به دلیل شیوع ویروس 

کرونا بیشترین آسیب را دیده  و لذا استحقاق هرگونه پشتیبانی را دارا هستند.
به گزارش صبح امروز احمد نوروزی با اشــاره به هفتاد و ششــمین جلسه شورای 
گفتگوی دولت و بخش خصوصی استان که به ریاست استاندار خراسان رضوی که 
به شــکل ویدئوکنفرانس برگزار شد، با بیان اینکه شیوع ویروس از ابتدای اسفندماه 
سال گذشــته موجب شد تا هتل های مشهد خالی از مســافر باشند و سپس از 22 
اســفندماه نیز حسب ابلاغیه استانداری خراسان رضوی، پذیرش مسافر ممنوع شد، 
اظهارکــرد: در ماه های اخیــر هم که فعالیت دیگر واحدهــا و بنگاه های اقتصادی 

مختلف از سرگرفته شده، هتل ها تقریبا میزبان مسافری نیستند.
وی در ادامه گفت: برآیند این شــرایط و هزینه های ثابت تحمیلی موجب شــده تا هتل های مشــهد شرایط اقتصادی بسیار 
نامناســبی داشــته باشند و بســیاری از آنها براســاس گزارش رئیس جامعه حرفه ای هتلداران اســتان همچنان تعطیل و یا 

نیمه تعطیل هستند.
رئیس کمیســیون اقتصادی، ســرمایه گذاری و مشارکت های شــورای شهر مشهد با اشــاره به درخواست رئیس کمیسیون 
گردشگری اتاق مشهد برای مساعدت شهرداری با هتل های مشهد در بحث عوارض جمع آوری پسماند، افزود: شورای پنجم 
شــهر مشهد و شهرداری به این شرایط اشــراف کامل دارد که پیشتر نیز با مصوباتی از اصناف مختلف حمایت کرده، در این 

مورد نیز پس از بررسی های لازم، تصمیمات مقتضی در جهت حمایت از آنان اتخاذ می شود.

اتراق در کوه پارک مشهد ممنوع شد حمایت از هتل  ها، هتل آپارتمان ها و مسافرخانه ها در دستورکار شورای شهر

رئیس کمیســیون شهرســازی و معماری 
شورای شهر مشهد گفت: در طرح تفصیلی 
جنوب غــرب، کاربری تعریف شــده برای 
بخش هایی از پارک خورشید که در نه دره 
واقع اســت ، فضای ســبز حفاظتی تعیین 
شــده و رویکــرد مدیریت شــهری برای 
بهبود شــرایط این محله، بهسازی با جلب 
مشارکت مردمی و رفع تصرف اراضی ملی 

است.
به گــزارش صبــح امــروز، محمدهادی 
مهدی نیا، با بیان اینکه متاسفانه در تمامی 

کلانشــهرهای کشور شــاهد شکل گیری بافت های خودرو و غیررسمی هســتیم و مشهد نیز از این قاعده 
مستثنی نبوده است، اظهارکرد: غالب این بافت ها در مناطق کم برخوردار اتفاق میفتد که به علت ناکارامدی 

طرح های تفصیلی و عدم نظارت کافی مدیریت های شهری شکل گرفته است.
وی در ادامه افزود: برخی از بافت ها، هسته های جمعیتی روستایی بوده که در شهر بلعیده شده اند؛ همچون 
قلعه وکیل آباد، آبکوه، چهارچشمه. برخی دیگر نیز در اثر نبود نظارت ، بافتی خودرو شکل گرفته که از جمله 

آنها میتوان به محله صابر و نه دره اشاره داشت و امروز به معضلی شهری تبدیل شده اند.
مهدی نیا با بیان اینکه این هسته های جمعیتی که پیشتر به آن اشاره شد در محدوده جنوب غرب شهر قرار 
دارنــد، گفت: در طرح تفصیلی برای نه دره چندین رویکرد مختلف درنظر گرفته ایم؛ نخســت اینکه تنظیم 
مجدد زمین و نوســازی و بهسازی بافت باید با مشارکت مردمی باشد که برهمین اساس دفتر تسهیلگری 
در این محله مســتقر شده تا با جلب مشــارکت ساکنان بتوان راه برونرفت از معضلات و حل وفصل آنها را 

پیش گرفت.
رئیس کمیســیون شهرسازی و معماری شــورای شهر مشهد تصریح کرد: محله نودره در مجاورت پارک و 
ارتفاعات جنوب قرار گرفته و بخش زیادی از این محله خودروی در اراضی ملی شکل گرفته که جزو پارک 
خورشــید اســت؛ در طرح تفصیلی برای بخشی از این محدوده کاربری سبز حفاظتی درنظر گرفته شده که 

اراضی باید از مجاری قانونی آزادسازی و رفع تصرف شوند.
مهدی نیا با بیان اینکه از این طریق اراضی تصرف شده در قالب پارک به جمعیت 3.3 میلیون نفری مشهد 
خدمات رسانی می کنند، افزود: تحقق این امر، فرآیندی زمان بر است ولی در طرح تفصیلی و کمیسیون های 
شورا تاکید کردیم تا نسبت به ادامه این روند، ساخت وسازهای غیرمجاز و تصرف اراضی، حساسیت ها بیش 

از پیش شود.
وی گفت: امیدواریم با تقویت بعد نظارتی و حساســیت ها، در ســال های آینده معضلات این چنینی نداشته 

باشیم و مانع از رشد بافت های غیراستاندارد و نا ایمن در اراضی شهری شویم.

مدیــر کل میراث فرهنگی، گردشــگری و 
صنایع دستی خراســان رضوی گفت: بنای 
مزار روستای افکان شهرستان بجستان به 
شــماره 13۹ مورخ 13۹۹/۴/2 در فهرست 
آثار ملی ایران واجد ارزش تشــخیص وبه 
ثبت رســیده و به استاندار خراسان رضوی 

ابلاغ شد.
به گزارش صبح امروز ابوالفضل مکرمی فر 
با اعلام این خبر دربــاره موقعیتی مکانی 
این اثــر تاریخی اظهار کــرد: مزار افکان 
به لحاظ موقعیت در شهرســتان بجستان، 

بخش مرکزی، دهســتان جزین، روستای بقچیر و افکان )25 کیلومتری جنوب-شرق بجستان( و در ضلع 
شمالی روستا قرار دارد.

او درباره تاریخچه و وجه تســمیه اثر گفت: با توجه به ساختار و بررسی هاي میدانی از افراد سالخورده، بنا 
مربوط به دوره قاجار است و وجه تسمیه این مزاربرگرفته از نام روستا یعنی بقچیر و افکان است که به نام 
مزار افکان مشــهور است، شخص مدفون در این بنا به گفته روستاییان از عرفا بوده و مورد احترام اهالی و 

روستاهای اطراف می باشد.
مکرمی فربا بیان این که مزار افکان در پهنه شــمالی روســتا و در فاصله 200متری بافت روستا قرار دارد، 
گفت: این مزار بر فراز تپه ای قرار دارد و از پیرامون به فضای آزاد دسترسی دارد. از شمال و شرق با زمین 

های کشاورزی ،از جنوب با بافت روستا و از غرب با تپه ها و مناطق کوهپایه ای روستا همجوار است. 
هم چنین مدیر دفتر ثبت آثار تاریخی -فرهنگی اداره کل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی 
خراســان رضوی با بیان این که فرم کلی پلان این بنا چلیپایی شــکل است، اظهار کرد: این بنا به واسطه 
چهارپله از زمین به سمت پایین فاصله گرفته است و ورودی بنا به صورت طاق جناغی بوده و سازه و هسته 

اولیه بنا و فضاهای معماری موجود در آن هنوز به قوه خود باقی است که از جنس خشت و آجر است.
طغرایی درباره ویژگی های خاص اثر اظهار کرد: فرم چلیپایی منحصر به فرد اثر، پوشش گنبدی بنا و اجرای 

آن به صورت عرقچین با سنگ و ملات خاک و گچ از ویژگی های خاص این اثر تاریخی است.
وی یادآور شــد: این بنا از همان آغاز به منظور اســتفاده اهالی روســتا برای عبادات و نماز و ارج نهادن به 
شــخصیت مدفون شده در بنا با کاربری مزار احداث و اکنون نیز همان کاربری قبلی خویش را حفظ کرده 

است.
گفتنی اســت: از شهرستان بجســتان 38 اثر، محوطه و تپه تاریخی، طبیعی و میراث ناملموس در فهرست 
آثار ملی به ثبت رســیده است، این شهرستان با مرکزیت شهر بجستان در فاصله حدود 302 کیلومتری از 

مشهد مرکز استان خراسان رضوی قرار دارد. رد
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معاون گردشگری اداره کل میراث فرهنگی خراسان رضوی از راه اندازی
 بوم گردی برای اجرای  سیاست تمرکز زدایی خبر داد:  

دور گردی

فرهنگی،  میراث  اداره کل  معاون گردشگری 
گردشــگری و صنایع دستی خراسان رضوی 
به تشــریح ســاز و کارهای موجود در ارائه 
بوم گردی  اقامتگاه هــای  راه انــدازی  مجوز 

پرداخت.
این بــاره اظهار کرد:  یوســف بیدخوری در 
سیاست و برنامه اصلی ما در اداره کل میراث 
فرهنگی استان بیشــتر متمرکز بر این بوده 
که این فعالیت ها منحصر به شــهر مشهد و 
یا چند شــهر بزرگ نباشــد؛ به عبارتی نگاه 
این اســت که بتوانیم مناطق کم تر برخوردار 
که قابلیت هــا و ظرفیت های خوبی در حوزه 
گردشــگری دارند را نیز فعــال کنیم و یکی 
از مجوزهایــی کــه در آیین نامــه ما برای 
اماکن روستایی پیش بینی شده که می توانند 
مورد بازدید و اقبال گردشــگران قرار گیرند، 
اقامتگاه هــای بوم گردی اســت که با صدور 
مجوزهــا می توانند فعالیت هایــی را در این 

حوزه آغاز کنند.
وی افزود: بعضا انتقادات بر این است که چرا 
مجوزهای این حوزه به شکل گسترده صادر 
می شود، باید گفت که خوشبختانه در استان 
تنها 100 اقامتــگاه بوم گردی مجوز فعالیت 
دارد. ضمنا ســعی بر آن بــوده که این تعداد 
با نهایت توجه و دقت در مورد شــاخص های 
تعریف شده در حوزه اقامتگاه های بوم گردی 

و اصالت آن ها راه اندازی شود.
 معاون گردشگری اداره کل میراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دستی خراسان رضوی 
با بیــان این که اصالت فرهنــگ و آداب و 
رسوم مردم محلی، معماری بومی و محلی و 
استفاده از مصالح بومی مد نظر است، گفت: 
در ارائه مجوزهای این حوزه ســعی شده به 
فاکتورهای مهمی همچون موارد مطرح شده 

توجه لازم صورت گیرد.
بیدخوری بیان کرد: به طور مثال شهرستان 
بجســتان، گناباد و شهرهای جنوبی خراسان 
از نوعــی معماری برخوردارنــد که طبیعتا با 
شهرهای شــمالی متفاوت اســت و هریک 
دارای ویژگی هایــی هســتند. در مجموع به 
ازای هر شهرســتان در ســطح استان حدود 
ســه اقامتگاه بوم گردی مجوز فعالیت دارند. 
البتــه ما نمی خواهیم به تعداد روســتاها این 
کار را انجام دهیم، اما از جایی که در تعریف 
گردشگری آمده اســت »گردشگر به فردی 
اطلاق می شــود که حداقل یک شب، کمتر 
از یک ســال خارج از محیــط زندگی خود 
حضور داشته باشد«، پس گردشگری بی معنا 
خواهد بــود اگر ما فضایی بــرای اقامت در 
مقاصد گردشــگری تعریف نکرده باشــیم و 
افرادی که می خواهند خدماتی دریافت کنند، 
طبیعتا نیاز به واحدهایی اســتاندارد و دارای 

مجوز احســاس خواهد شد که نظارت کافی 
بر ساخت و ساز و تبدیل آن و نیروی انسانی 

آموزش دیده صورت می گیرد.
فرهنگی،  میراث  اداره کل  معاون گردشگری 
گردشــگری و صنایع دستی خراسان رضوی 
با اشــاره به این که در حــوزه اقامتگاه های 
بوم گردی سیاست حاضر تمرکززدایی از مرکز 
استان اســت، بیان کرد: در این حوزه سعی 
کردیم بــه مدیران شهرســتان ها اختیاراتی 
دهیم تا با سرمایه گذاران مختلف این بخش 
وارد مذاکره شــده و پس از شناسایی اماکن 
دارای قابلیت، گفت وگو با شــورای روســتا، 
بخشداران و فرمانداران، به معرفی این اماکن 
دارای پتانســیل بــه اداره کل بپردازند. این 
تقاضاها از شهرســتان های مختلف به دست 
ما رسیده و نهایتا منجر به پروانه بهره برداری 

می شود.
به دنبال افزایش تعداد واحدهای 

بوم گردی نسبت به سطح کشور نیستیم
بیدخــوری بــا بیان این کــه در حال حاضر 
شهرستان نیشــابور با 12 اقامتگاه بوم گردی 
و ســپس  گناباد بالاترین تعــداد را در این 
حوزه در ســطح اســتان به خود اختصاص 
داده اند، گفت: در ســطح کشوری در استانی 
مانند اصفهان صحبت بر ســر ۴00 اقامتگاه 
بوم گردی اســت و تقریبــا می توان گفت در 

برخی روستاهای کشور تمام خانه های روستا 
به نحوی تقاضای فعالیت به عنوان اقامتگاه 
داشتند که شاید ویژگی ها و قابلیت های لازم 
به لحاظ فنی و ساختاری را ندارند. ضمن این 
که بــه لحاظ تعداد واحدهای بوم گردی مقام 
بالایی در سطح کشور نداریم و به دنبال آن 

نیز نیستیم.
وی در خصــوص توجه به اصــول صحیح 
پراکندگــی واحدهای بوم گردی در ســطح 
اســتان بیان کرد: تراکم واحدهای بوم گردی 
متناســب با میزان تقاضایی اســت که برای 
ســفر وجود دارد. به طور مثال شهری مثل 
نیشــابور که در مجاورت مشهد است، طبیعتا 
متقاضی گردشــگری در آن زیــاد بوده و از 
تعداد واحدهای بیشــتری برخوردار اســت. 
با این وجود، ســعی بر این بــوده تا مناطق 
کم برخــوردار و اماکنــی که ایــن امکان به 
لحاظ تقویــت گردشــگری در آن ها وجود 
دارد، مــد نظر باشــند. با این حــال باز هم 
شــرط اول صدور مجوز، حتمــا متقاضیان و 
سرمایه گذرانی هستند که درخواست دارند و 
این امر اولیت ماست و بر مبنای آن به صدور 

مجوز اقدام می کنیم.
فرهنگی،  میراث  اداره کل  معاون گردشگری 
گردشــگری و صنایع دستی خراسان رضوی 
همچنین در خصوص آموزش های لازم برای 

بوم گردی  اقامتگاه های  حوزه  سرمایه گذاران 
اظهار کرد: برای افراد ســرمایه گذار در این 
حوزه یک دوره کلی با عنوان مدیران ظرفیت 
گردشــگری و نیز دوره ای با عنوان کارکنان 
اقامتگاه بوم گردی پیش بینی شده که دو دوره 
آموزشــی مجزاست و البته با توجه به شرایط 
اخیر و شیوع کرونا بر طبق دستورالعمل ابلاغ 
شده، بخشی از این دوره ها به شکل مجازی 
برگزار شد. به علاوه دوره ای به شکل ارزیابی 
تخصصی ویژه واحدهــای اقامتی بوم گردی 
نیز اخیرا به ما ابلاغ شــده که بــرای افراد 
علاقه مند و واجد شــرایط به عنوان ارزیاب 
این تاسیســات برگزار می شــود و تصدیق 
اســتاندارد خدمات واحدها صــورت خواهد 
گرفــت. بنابرایــن استانداردســازی واحدها 
نیز برای ما اجباری شــده و پس از دریافت 
مجوز اولیه، این اســتانداردها باید تایید شود 
و متقاضیان این حوزه سپس می توانند پروانه 

خود را دریافت کنند.
وی عنــوان کــرد: موضــوع دیگــری که 
وزارت خانه پیگیر آن بوده، »بوتیک هتل ها« 
اســت که همین نــگاه ســنتی را دارد و به 
اقامتگاه های بوم گردی دارای کیفیت بالاتر و 
امکانات مناسب تر و کامل تر اطلاق می شود 
که از ســوی وزارت به ما ابلاغ شــده و به 

زودی در آیین نامه گنجانده می شود.
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وحید شمسایی سرمربی تیم فوتسال گیتی 
پسند شد

وحیـد شمسـایی به عنـوان سـرمربی جدید تیم فوتسـال گیتی پسـند اصفهـان انتخاب 
. شد

بـه گـزارش مهـر، وحیـد شمسـایی بعـد از مذاکـره با مسـئولان باشـگاه گیتی پسـند و 
حضـور در ایـن باشـگاه، بـا عقد قـرارداد یکسـاله سـرمربی این تیم شـد.

شمسـایی آخریـن بـار هدایـت تیـم تاسیسـات دریایـی را بر عهده داشـت و بـا این تیم 
عنـوان قهرمانـی در لیـگ و جام باشـگاه هـای آسـیا را در کارنامه دارد.

حمیـد بـی غـم فصـل گذشـته سـرمربی تیـم گیتـی پسـند بـود کـه با ایـن تیـم نایب 
قهرمـان لیگ شـد.

ITC بیرانوند صادر شد پرسپولیس منتظر 
پول برانکو

مجـوز بـازی علیرضـا بیرانونـد برای حضـور در تیـم فوتبال آنتـورپ بلژیک صادر شـد 
تـا پرسپولیسـی ها منتظـر دریافـت باقیمانده مبلـغ قرارداد وی باشـند.

بـه گـزارش مهـر، باشـگاه پرسـپولیس هفتـه گذشـته مجـوز بـازی علیرضـا بیرانوند را 
بـرای پوشـیدن پیراهـن آنتـورپ بلژیـک ارسـال کرد تـا کمیته نقـل و انتقـالات فیفا با 
ایـن درخواسـت موافقـت کند. از قـرار معلوم فیفا نیز با درخواسـت باشـگاه پرسـپولیس 
و آنتـورپ بـرای صـدور مجـوز قانونی ایـن انتقال موافقـت کـرده و ITC دروازه بان تیم 

ملـی ایـران را بـرای حضـور در ایـن تیم بلژیکـی صادر کرده اسـت.
حـالا باشـگاه پرسـپولیس طبق تعهـد طرف بلژیکی خـود منتظر دریافـت باقیمانده پول 

رضایتنامه بیرانوند اسـت.
باشـگاه آنتـورپ بلژیـک بایسـتی 550 هـزار دلار باقیمانـده از رضایتنامـه 700 هـزار 
دلاری بیرانونـد را بـه باشـگاه پرسـپولیس پرداخت کنـد. این باشـگاه، 150 هزار دلار را 
هنـگام عقد قرارداد در زمسـتان سـال گذشـته به حسـاب سرخپوشـان واریز کـرده بود.
طبـق توافـق صـورت گرفتـه، آنتورپـی هـا بایسـتی در هفتـه جـاری ایـن مبلـغ را بـه 
حسـاب پرسـپولیس واریـز کننـد. مبلغی کـه قرار اسـت تمام و کمـال در اختیـار برانکو 
ایوانکوویـچ بابـت طلـب یک میلیـون و پنجاه هـزار یورویـی اش به همـراه پنج درصد 

از سـود این پـول قـرار بگیرد.

چه کسانی برای ریاست کمیسیون 
ورزشکاران ثبت نام می کنند؟

مهلـت ثبت نـام بـرای ریاسـت و نایـب رئیسـی کمیسـیون ورزشـکاران عصر امـروز به 
می رسـد. پایان 

رئیسـی کمیسـیون  نایـب  و  ریاسـت  بـرای  نـام  ثبـت  بـه گـزارش تسـنیم، مهلـت 
می رسـد. پایـان  بـه  )یکشـنبه(  امـروز  عصـر  ورزشـکاران 

پیش بینـی می شـود از بیـن 17 عضو کمیسـیون، 5 تا ٦ ورزشـکار برای پسـت ریاسـت 
ثبت نـام کنند.

شـنیده می شـود هـادی سـاعی، آرش میراسـماعیلی، سـعید حسـنی پور و زهـرا نعمتـی 
قصـد ثبـت نـام در پسـت ریاسـت را دارند.

انتخابات کمیسیون ورزشکاران 7 مرداد ماه برگزار می شود.
حمید سـوریان، هادی سـاعی،کمیل قاسـمی، مجتبـی عابدینی، کیانوش رستمی،سـعید 
حسـنی پـور، قاسـم رضایـی، حمیدرضـا قلی پـور، مهـدی کامرانی، زهـرا نعمتـی، الهه 
احمـدی، آرش میراسـماعیلی، علیـداد سـاوه شمشکی،حسـن تفتیـان، افشـین نوروزی، 

بهـداد سـلیمی و حمیـده عباسـعلی 17 عضو این کمیسـیون هسـتند.

رحمان رضایی مربی تیم ملی فوتبال 
جوانان شد

سـرمربی سـابق تیـم فوتبـال رایـکای بابل بـه عنوان دسـتیار پرویـز مظلومـی انتخاب 
. شد

بـه گـزارش ورزش سـه ، رحمـان رضایـی، مربـی سـابق تیم هـای فوتبـال تراکتـور و 
سـرمربی بـرق شـیراز که سـابقه حضـور در سـری آ ایتالیـا را دارد، به عنـوان مربی تیم 
ملـی فوتبـال جوانـان ایـران انتخاب شـد.رحمان در این فصل سـرمربی رایـکا بابل بود 

و از هدایـت ایـن تیم کنـار رفت. 
 این مربی قرار است دستیار اول پرویز مظلومی باشد

خبر

5۱۱/۱اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . 
برابر رای شماره 13۹۹٦030٦271000۴۹1 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای حمید مرادی 
نسب فرزند علی به شماره شناسنامه 507 صادره از مشهد در ششدانگ یک باب خانه به مساحت 1۹3/۹۴ متر مربع قسمتی 
از پلاک 2 فرعی از 52 اصلی بخش ۹  واقع در بلوار شــهید آوینی حکیمی۹ پلاک 17و15 خریداری از مالک رسمی آقای 
حسین سالم محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به 
مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 

صادر خواهد شد. م.الف281 
تاریخ انتشار نوبت اول: 13۹۹/۴/22. تاریخ انتشار نوبت دوم: ٦/13۹۹/5

حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد
*******************************************

5۱۱/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . 
برابر رای شماره 13۹۹٦030٦271000820 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم رعنا گرگعلی 
صوفی آبادی فرزند غلامحســین به شــماره شناسنامه 11۴۴ صادره از تربت حیدریه در ششدانگ اعیان یک باب منزل  به 
مساحت 127 متر مربع پلاک ۴۹ اصلی بخش ۹  واقع در بزرگراه بابانظر – شهید اوینی سخاوت 17 پلاک 55 اعیان متعلق 
به خود متقاضی و عرصه موقوفه میرزا محمد محســن رضوی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک 
ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و 

عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م.الف283 
تاریخ انتشار نوبت اول: 13۹۹/۴/22. تاریخ انتشار نوبت دوم: ٦/13۹۹/5

حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد
**********************************************

5۱۱/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر 
رای شماره 13۹۹٦030٦2710008٦٦ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای محمد امین قربانیان سوم فرزند 
علی محمد به شماره شناسنامه ۴۴0 صادره از چناران در ششدانگ یک باب خانه به مساحت 1۹٦/۴0 متر مربع قسمتی از پلاک 
۴0۴3 فرعی 50 فرعی از 3 اصلی بخش ۹  مشهد واقع در خیابان شهید کریمی 2۹ پلاک 28 خریداری از محمود فروغ فر محرز 
گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم 
و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در 

صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م.الف27۹ 
تاریخ انتشار نوبت اول: 13۹۹/۴/22. تاریخ انتشار نوبت دوم: ٦/13۹۹/5

حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد
*********************************************

5۱۱/5اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک گناباد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . 1ـ 
نظر به دستور مواد 1 و3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/۹/20 و برابر 
رای شــماره 13۹٦٦030٦0130015٦1 مورخ 13۹٦/5/28هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک گناباد تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی آقای حسن کمالی فرزند عباسعلی در ششدانگ یک باب منزل به مساحت 
17۴/13 متر مربع از پلاک شماره 2٦3٦ فرعی از٦ اصلی واقع در اراضی بیدخت  بخش یک حوزه ثبت ملک گناباد خریداری شده 
مع  الواسطه از مهدی رضا زاده مالک رسمی محرز گردیده است، لذا به موجب ماده 3 قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی 
/ کثیرالانتشار در شهرها منتشر و در روستاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته 
باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک 
تسلیم و گواهی تقدیم و رسید اخذ نمایند. معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه 
عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم 
قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی 
محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. 

تاریخ انتشار نوبت اول: 13۹۹/5/٦.تاریخ انتشار نوبت دوم: 13۹۹/5/21
سید ضیاء الدین مهدوی شهری ـ سرپرست ثبت اسناد و املاک گناباد

5۱۱/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی 
. برابر رای شــماره 13۹۹٦030٦271000821 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای قربانعلی 
صفری فرزند حاجی به شماره شناسنامه 2 صادره از  مشهددر ششدانگ یک  باب خانه به مساحت  102/85 متر مربع قسمتی 
از پلاک  50 اصلی بخش  ۹ واقع در شــهید آوینی 3۴ جلال آبادی یک پلاک 5٦ خریداری از مالک رسمی آقای فریدون 
بینش رسمی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به 
مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 

صادر خواهد شد. م.الف277 
تاریخ انتشار نوبت اول: 13۹۹/۴/22. تاریخ انتشار نوبت دوم: ٦/13۹۹/5

حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد
******************************************

5۱۱/۶هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  )222۰و222۱(
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
نظر به دستور مواد 1 و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/0۹/20 و برابر 
رای شــماره 13۹۹٦030٦005002220و13۹۹٦030٦005002221  مورخ ۹۹/0۴/1۴  هیات اول موضوع ماده یک قانون 
مذکور مســتقر در واحد ثبتی نیشــابور تصرفات مالکانه و بلامعارض خانم ملیحه دولابی فرزند احمد و  اقای جلیل مرادی 
رمضانی فرزند حسن  متقاضی اول نسبت به دو دانگ  مشاع و متقاضی دوم نسبت به چهار دانگ مشاع از ششدانگ یکباب 
ساختمان به مساحت ۹0/70 مترمربع از پلاک شماره 32 فرعی از 3 اصلی واقع در اراضی گذر ده جیلوگر بخش 12 حوزه ثبت 
ملک نیشابور خریداری از مالک رسمی آقای علی بوژآبادی فرزند محمد حسین  محرز گردیده است.لذا بموجب ماده 3 قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 ائین نامه مربوطه این اگهی در دونوبت به فاصله 
15 روز از طریق این روزنامه و محلی کثیرالانتشار در شهرها و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را 
به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به 
تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت 
اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتی ک اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض 
گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل رذا ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور 
سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشار نوبت اول ۹۹/0۴/22 تاریخ انتشار نوبت دوم ۹۹/05/0٦   

علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور

 فصل مهدی رویایی تمام شد؛

طارمی آفریده شده تا آقای گل باشد!
نام ملی پوش ایرانی ریو آوه با کســب عنوان 
آقای گلی در تاریخ لیگ برتر پرتغال ماندگار 

شد.
به گزارش »ورزش سه«، مهدی طارمی در 
هفتــه آخر لیگ برتر پرتغــال کاری که مد 
نظرش بود  را به بهترین شــکل انجام داد و 
با به ثمر رساندن دو گل در دیدار شنبه شب 
مقابل بواویستا 18 گله شد و به صدر جدول 
گلزنان لیگ برتر پرتغال صعود کرد و در کنار 

پیزی، مهاجم بنفیکا قرار گرفت.
اما آقای گلی طارمی در لیگ برتر پرتغال با 
دبل برابر بواویســتا قطعی نشده بود چراکه 
پیزی از بنفیکا بــا 18 گل و پائولینهو)براگا( 
و کارلوس وینیسیوس)بنفیکا( هر یک با 17 
گل، یک مســابقه کمتر از ستاره ایرانی ریو 
آوه انجام داده بودند و این شانس را داشتند 
تا به تنهایی کفش طلای را به دست بیاورند.
رقابت هــای هفتــه ســی و چهــارم لیگ 

برتر پرتغــال از ســاعت 00:۴5 بامداد روز 
یکشــنبه)به وقت ایران( ادامــه پیدا کرد و 
بنفیکا در دیداری حســاس با بهره مندی از 
دو گلــزن خود که رقیب طارمــی بودند، به 
مصاف اسپورتینگ لیســبون رفت و براگا با 
بهره مندی از وینیسیوس 17 گله مقابل پورتو 

قهرمان قرار گرفت.
بنفیکا که نایب قهرمانــی اش در لیگ برتر 
پرتغال قطعی شــده بود، تا لحظات پایانی با 
تســاوی یک بر یک به کارش ادامه می داد، 
اما در دقیقه 88 ارسال دقیق پیزی، بهترین 
پاسور و گلزن این تیم و لیگ را وینیسیوس 
تبدیل بــه گل کرد تا در نهایــت بنفیکا به 

برتری 2 بر یک دست یابد.
در شبی که وینیســیوس نیز همانند طارمی 
و پیزی تعداد گل هــای خود در فصل 20-
201۹ لیگ برتر پرتغال را به عدد 18 رساند، 
پائولینهو نتوانست در جریان برتری 2 بر یک 

براگا مقابل پورتو کار خاصی انجام دهد و به 
سه گلزن برتر این رقابت ها برسد.

با پایان بازی های مدعیان گلزنی لیگ برتر 
پرتغال، مهدی طارمی به صورت مشترک با 
پیزی و وینیسیوس، دو بازیکن بنفیکا که هر 
یک 18 گل به ثمر رســاندند، به عنوان آقای 

گلی این رقابت ها دست یافتند.
دو ســال قبل علیرضا جهانبخش تبدیل به 
نخستین بازیکن ایرانی شــد که در فوتبال 
اروپا به همراه آلکمار هلند در لیگ اردیویسه 
به عنوان آقای گلی می رسد و چهار شب قبل 
نیز ســردار آزمون موفق شد با 17 گل و به 
صورت مشــترک با آرتم زیوبا بهترین گلزن 
لیگ برتر روسیه شود که این روند درخشان 
ستاره های ملی پوش فوتبال ایران را طارمی 
تکمیل کرد و توانست در صدر جدول گلزنان 
لیگ برتر پرتغال بایستد و افتخاری بی نظیر 

رقم بزند.

طارمی علاوه بــر 18 گلی که در لیگ برتر 
پرتغال به ثمر رساند، او توانست در این فصل 
2 پاس گل هــم بدهد و با گرفتن 7 پنالتی، 
بیشترین پنالتی را در این رقابت ها از مدافعان 

حریف بگیرد.

مهدی طارمی در شــرایطی موفق به کسب 
افتخار بــزرگ با آقای گلــی در لیگ برتر 
پرتغال شــد کــه در دو فصــل ۹5-۹۴ و 
همچنین ۹٦-۹5 که در پرسپولیس عضویت 
داشــت، توانســته بود به آقای گلی در لیگ 
برتر ایران برســد و حالا برای سومین بار در 
طــول دوران بازی خود به این مهم دســت 
یافته است؛ این بار با شــرایطی جدید و در 

فوتبال اروپا.
طارمی: فصل فوق العاده ای در پرتغال 

داشتم
مهاجــم ایرانی تیــم فوتبال ریــوآوه بعد از 

درخشــش در دیدار پایانی لیــگ پرتغال و 
کســب عنوان آقای گلی گفت: فصل فوق 

العاده ای داشتم.
تیم فوتبال ریــوآوه پرتغال با دو گل مهدی 
طارمی در هفته پایانــی لیگ پرتغال موفق 
شد تیم بواویستا را شکست بدهد و با کسب 

55 امتیاز، در رده پنجم جدول قرار بگیرد. 
طارمی با دو گل شــب گذشــته خود تعداد 
گل هــای خود را در ایــن فصل به عدد 18 
افزایش داد تا در کنار »پیتسی« و »کارلوس 
وینیسیوس« بازیکنان بنفیکا به عنوان آقای 

گلی برسد.
این مهاجم ایرانی در پایان دیدار شب گذشته 
در مصاحبــه ای کوتاه گفت: این یک فصل 
و ســال فوق العاده برای من و باشگاه بود. 
مــا کار بزرگی انجام دادیم. طارمی افزود: ما 
همیشــه با هم بودیم؛ چه داخل و چه خارج 

از زمین.

سرمربی تیم ملی به دنبال ارتباط خوب با مربیان داخلی
اسکوچیچ بیکار نمی نشیند!

دراگان اســکوچیچ ســرمربی تیم ملی از زمانی که به ایران 
برگشته همواره ســعی کرده تمام بازیهای لیگ برتر را زیر 

نظر بگیرد و به خوبی آنها را تماشا کند.
زاوش محمــدی: پس از قطع همکاری مــارک ویلموتس 
با فدراســیون فوتبــال و جدایی او از تیم ملی، مســئولان 
فدراســیون با دراگان اسکوچیچ برای دیدارهای تیم ملی که 
قــرار بــود در فروردین و خرداد ۹۹ برگزار شــود، به توافق 
رسیدند که شیوع ویروس کرونا در جهان باعث شد تا بازی 
های انتخابی جام جهانی لغو شــوند. با تعطیلی فوتبال های 
داخلی و تیم ملی، اســکوچیچ به کشورش رفت و 1 تیر پس 
از ماه ها دوری از ایران به تهران برگشت تا بازی های لیگ 

برتر را زیر نظر بگیرد. 
تماشای بازی های لیگ

اســکوچیچ روزهای اول کارش را خیلی با انگیزه آغاز کرد. 
او در اولین فرصت به تماشــای بازی پرســپولیس و پیکان 
نشســت و سپس بازی استقلال و ســایپا را زیر نظر گرفت. 

اسکوچیچ سعی کرد در این مدت بازی های مهم را زیرنظر 
بگیــرد و با دیــدن آنها، بازیکنان ملی پــوش را آنالیز کند. 
او در این مدت به شــهرهای مختلف ســفر کرد و حتی به 
تبریز و اصفهان رفت تا بازی تراکتور و سپاهان را از نزدیک 

تماشا کند.
دیدار با مربیان تیم های لیگ برتری

اسکوچیچ که خودش ســابقه مربیگری در لیگ برتر ایران 
با ملــوان، فولاد و صنعت نفــت را در کارنامه دارد، پس از 
بازگتش به تهران ســعی کرده همواره روابطش را با مربیان 
لیگ برتری حفظ کند و با آنها دیدار داشته باشد. او به تمرین 
سایپا، نساجی، پیکان، فولاد و سپاهان رفته و با مربیان این 
تیم ها دیدار و گفتگو داشــته اســت. او همچنین به اردوی 
اســتقلال رفت و با فرهاد مجیدی و کاردفنی آبی ها دیدار 
کرد. اســکوچیچ در این مدت همواره سعی کرده از مربیان 
لیگ برتری مشــاوره بگیرد و از نزدیک شــاهد فعالیت آنها 

باشد. 

آنالیز بازیکنان و تیم ها
اســکوچیچ در مصاحبه هایش از کار سخت تیم ملی برای 
صعود به جام جهانی گفته اســت اما ایــن امیدواری را داده 
کــه با حضورش این اتفاق رقم خواهد خورد و تیم او به جام 

جهانی صعود خواهد کرد. سرمربی تیم ملی دستیارانش را در 
کمپ تیم ملی مســتقر کرده و با بازگشت وحید هاشمیان به 
ایران، کار آنالیز و بررسی بازیکنان آغاز شده و کادر فنی تیم 

ملی با دقت کارهایشان را انجام می دهند.
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در استخدام کادر درمان عجله کنید
علیرضا زالی طی نامه ای به وزیر بهداشت، صدور مجوز های استخدامی 
کادر بهداشــتی، درمان را توسط ســازمان اداری و استخدامی کشور 
خواســتار شد. در بخشــی از این نامه آمده اســت: با توجه به تداوم 
ســیر صعودی و ســرایت، افزایش بیماری کرونا در کشور و بالاخص 
کلانشــهر تهران و خستگی مفرط کادر بهداشتی، درمانی و همچنین 
خروج دوره ای کادر درمانی و بهداشــتی از فعالیت ها، به علت ابتلاء به 
ایــن بیماری و طی دوره درمان و نقاهت و از آنجا که مراحل جذب و 
برگزاری آزمون های اســتخدامی زمانبر است، لذا استدعا دارم دستور 
فرمائیــد پیگیری عاجل برای صدور مجوز های اســتخدامی توســط 

سازمان امور اداری و استخدامی کشور به عمل آید. /مهر

ستاد مقابله با کرونای تهران به لغو طرح ترافیک اصرار دارد
انوشیروان محسنی بندپی استاندار تهران گفت: ستاد مقابله و مدیریت 
ویروس کرونای اســتان به لغو طرح ترافیک اصرار دارد، اما شهرداری 
پایتخت نســبت به آن تمکین نمی کند. اســتان تهران از نظر شیوع 
ویــروس کرونا در وضعیت خوبی قرار ندارد و حدود چهار هزار و 500 
نفر در بیمارستان های آن بستری هستند. از سویی روند بستری بیماران 
مبتــلا به کووید 1۹ در تهران رو به افزایش اســت و از ســوی دیگر 
نیز زیرســاخت های لازم برای رعایت پروتکل های بهداشتی در همه 

بخش ها وجود ندارد. /ایرنا

در برگزاری مراسم محرم هیچیک از اصول مبارزه با کرونا را 
نمی توان رعایت کرد

روزنامه جمهوری اسلامی در سرمقاله امروز به قلم مسیح مهاجری نوشت: 
همین دیروز که آقــای رئیس جمهور مجوز برگزاری عــزاداری محرم را 
صادر کردند، وزارت بهداشــت 12 اســتان را در وضعیت قرمز و 13 استان 
را در وضعیت هشدار اعلام کرد. در چنین وضعیتی معلوم نیست چرا آقای 
رئیس جمهور توصیه اکید می کند عزاداری های محرم با رعایت پروتکل های 
بهداشتی برگزار شود. اگر بخواهیم بدون مجامله سخن بگوئیم باید اعتراف 
کنیــم امکان رعایت هیچیک از پروتکل هــا در عزاداری ها وجود ندارد. د 
آقای رئیس جمهور! شما به عنوان فرمانده کل ستاد مقابله با کرونا مسئول 
جان مردم هســتید. لطفاً تعــارف با این و آن را کنــار بگذارید و با ایجاد 
محدودیت هــای لازم به ویژه در زمینه تجمعات، کاری کنید که پائیز آینده 
مثل تمام پائیز ها رنگارنگ و پر از خاطره های شیرین برای مردم ایران باشد.

نرخ بیکاری بهار چگونه کاهش یافت؟
نرخ بیکاری بهار ســال ۹۹ از ســوی مرکز آمار ایران با کاهش 1.1 
درصدی نســبت به بهار ســال ۹8 به ۹.8 درصد رسید. افزایش سهم 
ســالمندان در جمعیت کشور، خروج افراد با ســن بالا از بازار کار به 
سبب بازنشستگی )مشاغل رسمی و غیررسمی( می تواند موجب تسریع 
افزایش جمعیت غیرفعال شــده باشد که در کاهش نرخ بیکاری بهار 

موثر است. /فارس

اجاره بهای دلاری در شمال تهران
دنیای اقتصاد نوشت: در حالی که بازار اجاره اغلب مناطق تحت تاثیر 
اســتطاعت محدود مستاجران برای افزایش اجاره بها قرار گرفته است، 
در منطقه یک روند بــازار اجاره به گونه دیگری پیش می رود، طوری 
که پیشنهاد اجاره بهای دلاری در برخی املاک لوکس این منطقه رواج 
پیدا کرده است. به عنوان مثال اجاره پیشنهادی آپارتمان 150 مترمربعی 
15 ســاله، اما فول امکانات و مبله از سوی موجری در محله ولنجک، 
ساســان معادل اجاره ماهانه 1500 دلار بدون پرداخت ودیعه اســت. 
آپارتمان 200 مترمربعی دیگری واقع در بلوار کاوه جنوبی با سن بنای 
11 سال که به صورت مبله برای اجاره فایل شده است، با ارزش دلاری 
اجاره بها معادل 1۴00 دلار ماهانه توسط موجر اعلام قیمت شده است.

چالش اصلی اصلاحات حضور اصلاح طلبان پیر است
تقی زاده آزاد ارمکــی گفت: اصولگرایان زودتــر از موعد مقرر نزاع را 
آغاز کرده اند. در چنین شــرایطی ضعف های امــروز اصلاح طلبی به 
ضعف های یک ســال آینده انتقال پیدا نمی کند. اتفاقی که در نهایت 
به ســود اصلاح طلبان خواهد بود. اگر اصلاح طلبان باهوش و ذکاوت 
عمل کنند باید اصولگرایان را به شدت تحریک کنند که اصولگرایان 
با همه قدرت وارد صحنه شــوند و شروع به قیل و قال کنند. این قیل 
و قال کردن یک ســال از عمر اصولگرایان را هدر می دهد و از سوی 
دیگر اصلاح طلبی فرصت پیدا می کند ورژن جدیدی از خود بروز بدهد.

 
نظر دو تن از مراجع تقلید در مورد وام ودیعه مسکن دولت

آیت الله صافی گلپایگانی:قرض به شرطِ بهره، ربا و حرام است و فرقی 
نمی کند چنین قرضی صرف کسب شود یا نشود.

آیت الله علوی گرگانی:چون غالباً بانک اینگونه وام ها را در قالب قرارداد 
جعالــه به وام گیرنده می دهد و به نظر ما ایــن نوع قرارداد در اینگونه 
وام ها، دارای اشــکال فقهی است، لذا دریافت این وام خالی از اشکال 
نیست. اگر مستأجری برای اجاره خانه دچار اضطرار باشد، دریافت آن 

از باب اضطرار برای گیرنده اشکال شرعی ندارد.
 

کنایه سخنگوی جبهه پایداری به اصلاح طلبان
مجید متقی فر، سخنگوی جبهه پایداری:اصلاح طلبان برای انتخابات 
1۴00 قــدرت تصمیم گیری و یا معرفی کاندیدا را ندارند و یا دســت 
کم این گونه به نظر می رســد. اصلاحات الان ظرفیت اجتماعی خود 
را کاملا از دســت داده و به شدت احساس خطر کرده و حتی ممکن 
است به کمای سیاسی بروند.اصلاح طلبان وضعیتی ندارند که بتوانند 
در انتخابات حرفی برای گفتن داشــته باشــند و در یک ورشکستگی 
کامل به سر می بردمردم نمایندگان جدید را به شدت رصد می کنند و 
اگر عملکرد خوبی نداشته باشند، مردم با این ها هم پای صندوق تسویه 
حســاب خواهند کرد.ممکن است فردی اصولگرا هم باشد، اما چندان 
به آرمان های انقلاب پایدار نباشــد که ایــن فرد هم نمی تواند حلال 

مشکلات کشور باشد./باشگاه خبرنگاران
 

مخالفت احمد توکلی با تصمیم روحانی برای برگزاری مراسم 
در محرم در دوران شیوع ویروس کرونا

توکلی، نماینده پیشین مجلس نوشته است: آقای روحانی! عزاداری امام 
حسین )ع( خلوص می خواهد نه شکوهی که جان هزاران عزادار را به 
خطر می اندازد و در حافظه مردم از عاشورا خاطره ناخوشی می سازد. در 
این شرایط باید جلسات کوچک خانگی را بیشتر ترویج کرد و بسته های 

غذایی را به محتاجان رساند.
 

درخواست نکو از عقلای اصلاح طلب
یــک فعال سیاســی گفت: عقلای اصــلاح طلبی بــا فراهم آوردن 
روش های معقول از یک ســو و دستگاه های مربوطه با انجام یکسری 
اقدامات برای تشویق حضور اصلاح طلبان در انتخابات از سوی دیگر 
جلوی تک قطبی شــدن انتخابات ریاســت جمهوری آتی را بگیرند.
ابراهیم نکو در گفتگو با ایســنا، در ارتباط با رابطه جامعه کرونا زده و 
انتخابات آتی اظهار کرد: پیش از پرداختن به ابعاد فضای انتخابات در 
ســالی که کرونا مهم ترین معضلش بوده باید واقعیت ها را دید و نباید 
آن ها را نادیده گرفت. طیف اصلاحات و نزدیکانش قافیه را در عرصه 
سیاســی فعلی به دلایلی باخته اند و من فکر می کنم انتخابات آتی به 
سمت یک قطبی شدن حرکت می کند. وی گفت: در حالی پیش بینی 
می کنیم انتخابات ریاست جمهوری آتی تک قطبی خواهد بود که این 
امر ناخوشــایند جامعه سیاسی و مردم است.این نماینده اسبق مجلس 
گفت: دلایل باخت اصلاحات در عرصه سیاســی وبی اقبالی مردم به 

آنان به عملکرد سیاسی خود بزرگان این جریان بر می گردد.
 

جعفرزاده: احمدی نژاد در آغوش اصلاح طلب و اصولگرا جایی 
ندارد

یک نماینده سابق مجلس، گفت: کاندیدا های احتمالی انتخابات آینده 
باید به مردم بگویند برای اقتصاد کشور چه تصمیماتی دارند و چگونه 
می خواهند قدرت اقتصــادی مردم را افزایش دهند، وگرنه حرف زدن 
در خصوص موســیقی و هنر دغدغه مردم نیست و مردم دیگر در این 
تله نمی افتند. غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی نماینده سابق مجلس در 
گفتگو با خبرنگار ایلنــا، در خصوص رفتار ها و موضع گیری های اخیر 
محمود احمدی نژاد رییس جمهور پیشین ایران گفت: احمدی نژاد یک 
هنرمند واقعی در تغییر وضعیت اســت، مــن فکر می کنم که او ذائقه 
اجتماعی را به خوبی می سنجد. افرادی که رفتار های پوپولیستی دارند، 
کسانی هستند که می توانند به خوبی ذائقه اجتماعی را شناسایی کنند 
و متناســب با آن تغییر وضعیت دهند. اما احمدی نــژاد باید این را در 

نظر بگیرد کــه هرکاری انجام دهد، هیچ کدام از دو جریان اصولگرا و 
اصلاح طلــب او را در آغوش نخواهند گرفت. جعفرزاده در ادامه اظهار 
داشــت: او این توانمندی را دارد که به سرعت تغییر چهره، وضعیت و 
حتی ماهیت دهد، در مجموع آدم تاکتیک پذیری است. بزرگترین هنر 
او همین است که می تواند متناسب با زبان مردم با آن ها صحبت کند. 
اما من فکر نمی کنم به او اجازه بازگشــت به عرصه سیاست داده شود 

چرا که به او اطمینان ندارند.
 

مظاهری: دولت احمدی نژاد میخواست کار های خلاف بکنم و 
حاضر نشدم

رئیس وقت بانک مرکزی می گوید محمود احمدی نژاد از او خواسته 
بود تا غیرقانونــی پول چاپ کند و به برخی افــراد، ارز دولتی بدهد.

طهماســب مظاهری در یک برنامه تلویزیونی گفت: در دولت احمدی 
نژاد توفیق خدمتگزاری به مدت یک ســال را داشــتم. در این مدت 
هر روز اختلاف نظرهایی داشــتیم و باید کارهایی بر اساس دستور و 
خواســت دولت باید می کردیم که بر اساس مصالح مردم نبود و من 
ترجیح دادم که این کارها را نکنم.او ادامه داد: من هم ترجیح دادم اگر 
بودن من در این اتاق زیبا و قشــنگ و جذاب یعنی اتاق رییس بانک 
مرکزی لازمه اش این باشــد که این کارهــای خلاف را بکنم، آنجا 
نباشم.او درباره مشورت خواستن از او در دولت روحانی هم گفت: اکثر 
دوســتانی که در دولت روحانی مسئولیت داشتند، در قالب دوسستی و 

صلاح و مشورت جلساتی می گذارند و نظر می خواهند.

بازداشت خلبان پرواز ماهان تهران -بیروت صحت دارد؟
یک منبع آگاه در صنعت هوانوردی گفت: خلبان و کروی پروازی برای 
ارائه پاره ای توضیحات و مصاحبه درباره مکالمه ای که با جنگنده های 

آمریکایی داشته اند، فراخوانده شدند.
به گزارش مهر، یک منبع آگاه درباره آخرین وضعیت هواپیمای پرواز 
1152 تهران-بیروت ماهان گفت: فعلًا منتظریم برخی دیتا ها از سوریه 
ارسال شود؛ همچنین کارشناسان دفتر سوانح هوایی سازمان هواپیمایی 
هم در حال بررسی موضوع هستند.وی ادامه داد: ملاک تصمیم گیری 
درباره این اتفاق، مصاحبه با خلبان، پیاده ســازی اطلاعات جعبه سیاه 
هواپیما، گرفتن اطلاعات از مراقبت پرواز سوریه و رادار های این کشور 
هســتند و برای اظهار نظر قطعی درباره پــرواز 1152 اهمیت بالایی 
دارند.این منبع آگاه گفت: علی عابدزاده معاون وزیر راه و شهرسازی و 
رئیس سازمان هواپیمایی کشوری با ایکائو )سازمان جهانی هوانوردی 
و از نهاد های وابسته به سامان ملل( در خصوص سانحه دیشب مکاتبه 
کرده است که جزئیات آن بعداً اعلام می شود.وی با رد شایعه بازداشت 
خلبان و کروی پروازی افزود: وقتی این هواپیما به کشــور برگشــته، 

افراد مســئول با آن ها مصاحبه می کنند که اتفاقات رخ داده را توضیح 
دهند؛ همچنین بازرسان سازمان هواپیمایی کشوری هواپیما را بازرسی 
کرده اند و سالم بودن آن را تأیید کرده اند و این هواپیما در خط پروازی 
قرار گرفته است.این منبع آگاه یادآور شد: طبق مقررات کروی پروازی 
باید استراحت کنند؛ سازمان هواپیمایی کشوری هنوز هیچ تصمیمی در 
ارتباط با عدم پرواز کرو نگرفته است تنها نهادی که می تواند تصمیم 
بگیرد که این کرو پرواز نکنند، سازمان مذکور است که تا زمان پایان 

بررسی مستندات، تصمیمی در این خصوص اتخاذ نمی شود.

توصیه اصولگرایانه به مجلس: از حاشیه سازی دوری کنید
معاون سیاســی حــزب موتلفه اســلامی گفت: مجلــس یازدهم از 
حاشیه سازی پرهیز کنند و اولویت بندی در مورد مباحثی که می خواهند 
بــه آن بپردازنــد را مدنظر قــرار دهند.»کاظم انبارلویــی«، معاون 
سیاسی حزب موتلفه اســلامی، درباره چالش های پیش روی جریان 
اصولگرایی در مجلس یازدهم با تمرکز بر بحث معیشت مردم به برنا 
گفت: در دیدار ویدئو کنفرانســی که مقام معظم رهبری با نمایندگان 
داشــتند حاوی مطالب فوق العاده مهمی بود. مقام معظم رهبری یک 
ســری تکالیف برای مجلس یازدهم کــه از آن به عنوان قوی  ترین و 
انقلابی ترین مجلس پس از انقلاب یاد کردند برشمردند از جمله اینکه 
مجلس باید با اولویت بندی مســائل در روند حل مشکلات اقتصادی 
کشــور تأثیر محسوسی بگذارد و از دولت تا پایان کارش، حمایت کند 
تا وظایف خود را انجام دهد و فرمودند من اطمینان دارم که مسائل و 
مشکلات موجود، قابل حل است.او افزود: البته رئیس مجلس 5 طرح 
مهم و کلیدی که در حوزه مسائل اقتصادی بود مطرح کردند که اولین 
طرح، اصلاح ســاختار بودجه ریزی و دوم نوسازی نظام مالیاتی، سوم 
حمایت از اقشار ضعیف، چهارم رفع موانع جهش تولید و پنجم تحول 
در حوزه تجارت خارجی بود. مجلس یک بســته تحولی در دست دارد 
که به تدریج با راهبردِ هوشمندســازی، شفاف سازی، مردمی سازی و 
کارآمدســازی می خواهد به دنبال اولویت بندی که مقام معظم رهبری 
فرمودند پای در حل مشــکلات اقتصادی جامعــه، بگذارد.این فعال 
سیاسی اصولگرا ادامه داد: لذا اکثریت مجلس در حال رفتن به سمتی 
اســت که اقدامات آنها برای سفره مردم احساس شود. البته موضوعی 
که رهبری به نمایندگان توصیــه کردند ۹ توصیه کلیدی بود. پرهیز 
از جوزدگی در کار برای مردم، نیت  خالص داشــتن عمل به ســوگند 
نمایندگی به خصوص در حفاظت از اسلام و نگهبانی از دستاوردهای 
انقلاب بود. نکته مهمِ کلیدی دیگر اینکه از حاشیه سازی پرهیز کنند و 
اولویت بندی در مورد مباحثی که می خواهند به آن بپردازند را مدنظر، 

قرار دهند.
منبع : تابناک
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